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ZADZWOŃ 

DO NAS 

Co~ cię denerwuje, 
niepokoi, cieszy, 

chcesz się podzielił 
swoją opinią? Dzwoń 
do nos w poniedziałki 

16.00 - 18.00oraz 
od wtorku do soboty 

10.00- 12.00 

nasz telefon: 847 4 159 

Kalejdoskop 
ŚWIAT 
Ministrrmie krajów 

OPEC porozumieli się w 

~zwiększ.enia ~
cia Il:p}' naftowej o ~ łyS. 
OOlyłek dziennie, {XXZąWSl}' 
od 1 października Ma to 
~dĆspadekrenro-
py nafuMrej 00 preferowa
nego pnez kartel pOliomu 
22 -28 USD za baryłkę. 

KRAJ 
Emeryci protestujący 

pr.t.ed KaB:e1arią Premiera 
zakońclyli głOOóM<ę. Stało 
się totn.OŻli'We, ponieważwi
repremier i rnin.&er praL)' 

Longin KomoJ<WiSki oraz 
pIZe"Mmia.ący Kraj<M'ej 
Partii Fmetytów i ~
tlJYV IXJdpisali pororum~ 
nie. Pnewiduje 0IXl, że wy
plata rent i emelj'tur ma się 
~wlulym~ 
gerom 

DOlNY ŚLĄSK 
Marian KrzaIdewski za.. 
~~ 
~ poIXl1nym ~ 
ku. ~ jrlJytu w Syco
wie przOOstawił pięciorAmk
tony program tworz.eniaro
~ lIlit:js: praą1. Składają 
się nań m.in; ulgiJXXlatkcme 
dla prz.edsiębhmJw 1'Mlrlą
')dl takie~ orazzasa
dyfOłityki ~ i &y
pendialnej w mmach paktu 
dla wsi, skierowane cbmło
dzieży z airoclktm wiejskich 
i mał;d1 miast 

SPORT 
Dz5 (piątek, 15 WI2llŚ11ia) 

w Sydney roq:xxzynają się 
191zyska Olimpijskie. Web 
rnie w nK:h rumat bli<iko~ 
- osołx1.va reprezentaqa 
fulski. Rxb:as (x)prz.edrOCh 
19Izysk fblaąt zdobyti min 
7 rlol}dlmaiali 

Agnieslka Mika 

Zdaniem naczelnego 

Precz z "prasówką" 
Grzegorz Szczepaniak 

MiejsC pięknych i ludzi 
godnych w poo.vieci pol
kowi.Ckim nie brakuje. 'Jak 
bym chciał o nich pisać. 
Lecz co się zabiorę do tego 
pisania, to jakiś diabeł JX>d
kusi mnie, żeby zrobić 

przegląd ~. ~ 
znajdęa:t, do ~ trzeba 
się odnieść, wyjaśnić, sko
mentować. I 12.wsre znaj
duję to w tej samej gazecie, 
~jwe Wrocławiu. 
Cieszyłem się, że ]X> zwięk-

szeniu częstotliwoo uka
zywania się GP będzie czas 
na milsze tematy, ale gdzie 
tam. Gazeta z Vvrodawia 
ootaruo napisała, że bur
mistrz Stańczyslyn zatrud
nił w gminie Polkowice by
łego burmistrza Przemko
wa, Leszka Frąckowiaka, 
bo to part}jny kolega. Cie
kaw jestem, C21j ktokolwiek 
w tej gazecie wie, jakie 
kwalifikacje ma pan Le-
szek? I\x1po'Mem - są to 

Już 15 wrzeg,iazaczynaslęoUmpiadazapyta{j~
mymJeszJcańcówpowiatu poIkowiddeqo jole, Ich 

zdaniem, Polacywypadną na iqrzyskac:h?Czy 
mają.szansęna medale? 

. Nasza sonda 
TOID.aYl Wojciechowski, 
PoIkowice 

- Na co
dzień ~e ~ ł 
teresuJę SJę ! 
sportem, ale j 
olimpiadę ~ ~~~ 
będę oglą

dać. Szkoda, ie tJ:amrnisja 
nadawana jest o tak póinej 
p:u.e. Jest to takważnewy
daI2eniew dziedzinie~
tu,iewartojązOOaczyć. 

Barbara Bukowska, 
Polkowice 

- My'lę, 

że nasi za- ł 

wodnicy .i 
przywiozą i 
więcej me- i 
dali, niż z 
ostatniej olimpiady. Na 
pewno będę oglądała 
tr<1nsmi ję. 

PiotrW~ 
Polkowice 

-Igrzyska! 
Oczywiście, .s 
re będę ) 
oglądał. Nie ~ 

uścił '" przep - .li '" 
bym takiej _ "'_002 
zabawy. Polacy mają 
szanse na medale; ale CXj 

je dostaną? Wszystko za
leży od nich. Będę dopin
gował naszych rodaków. 

DmaRa.\ 
Radwani:e 

- Polacy 
na Olimpia-t 
dzi, na pew- i 
nowypadną j 
dobrze. ! 

Moim zda-
niem mają szansę kaja
karze, lekkoatleci i zapaś
nicy. Oczywiście będę 
oglądać Olimpiadę ra
zem z męi.emmimo póź
nej pory, gdyż oboje lubi
my sport. 

Katarzyna Jaśkowiak, 
PoJkowice 

Uwa
żam, że PO- 1 
lacy mają 1 
duże szan- i 
e na zdo- ::E 

bycie me
dali. Będę im kibicować 
przed telewizorem i 
trzymać za nich kciuki. 

Midlał~ 
Polkowice 
-J~ie 

bęóy~! 
NOOri będą 
zarwane, ale 

nie~ " 
bym takii :za. 
00wy. A C7Jj FbJ<ąr mają 
~? Mam nOOzicję, że 
l3k. Będ( tJzymał kriuki za 
na<iZą Iq:Ielf2Jt4 

Waszym zdaniem 

kwalifikacje wybitne. W 
PIzemkowie próbował re
alizować ambitne ]X>m,ysły. 
Może byty nawet zbyt am
bitne, ale wieu.ę, że wczci
niej c::zy później zostaną 
one zrealizowane. lego iJj
czę nCJ'.1VYlIl władwm 
Przemk.owa. Gazecie z 
Wrocławia zaś 7J.pJ(, by 
kiedyś miała szczęście za
trudnić takiego fachCJ\.Vca, 
jakLcsz.ekFrąd<o.viak Oj, 
przydałby się .. · 

Wioleta Kośmider 

Bardzo cieszymy 
się z waszych głosów 
i z faktu, że coraz 
częściej czytelnicy 
dzielą się z nami 
swoimi problemami. 

A oto jedna z wy
powiedzi Wandy S. 

- Nasze miasto jest 
coraz ładniejsze i 
bardzo dobrze, 
wszy tkich to cieszy. 
Są jednak również 
cienie, rzeczy o któ
rych się nie mówi, a 
które niewątpliwie 

Jednym słowem 
Komen

da Straży 

ł Miejskiej 
VI rozpoczęła 

J działania, 
J! zmie 

do usurnęcia 
wraków sam . ł 'ów z te-
renu miasta. 

Monika SZatkowska: 
- Cz;y o prawda, że 
~ą z osiedl~ch 
parkingów pojazdy 
"upiększające" Polko
wice? 

Leszek Słoński, Koroe~ 
dant Straży Miejskiej: 

- Tak, u tajamy, na 
podstawie numer6w re
jestracyjnych, i1nika 
lub nadwozia, w/aści

cieli tycb amochodów. 
Następnie wy. :y/amy do 
nich powiadomienia, 
zobowiązujące ich do 
natychmiastowego u u
nięcia pojazdu. Jeżeli 

nie przyniesie to ocze
kiwanycb efektów, to 
podejmiemy bardziej 
zdecydowane ~altłnia. 

Skoń

czyły się 

już żniwa . 
Niestety, 
zazwyczaj 
towarzy-

szy im wi,
cej pożarów. 

Wioleta Ko -mider: 
- Jak wyglidała sytu

acja w tyI1J. roku. Czy 
były j~eś poważniej

szepożaty? 

Ghegorz Kasperek, 
I7ecznik prasowy Ko
mendanta Powiatowe
go Państwowej Straży 
Pożarnej: 

- W stosunku do ro
ku ubieg/ego żniwa 

przebieg/y bardzo spo
kojnie. Zal)l>towaliśmy 
tylko 37 interwencji 
związany, fI z pożarami 
zbóż j lomy po kom
bajl}Je. To na pewno 
M1ynik "sprzyjającej" 
strażakom aul)' oraz 
prowadzonych przez 
na dzia/ań profilak
tycznych. 

mu ujmują. Przykła
dów nie trzeba dale
ko szukać choćby to, 
że na osiedlach sto
ją stare, nieużywane 
samochody. Szpecą 

one ulice i zajmują 
miejsca parkingowe. 
Bardzo proszę o in
terwencję w tej 
sprawie. 

Jako redakcja 
obiecujemy, że opi
szemy tę sprawę w 
następnym nume
rze. 

Zatwier
dzono 
projekt 
regulami
nu okre J

-

lając~o 
~ . 

waru 1 

przyznawan dodat-
ków dla naucqcieli. 
j\gnie~ ~ilGa: 

- Czy uważa pani, że 
wyn gocjowany dla na
uCłYcieli regulamin za 
korzystny? 
Stanisława Poznań

ska ze Związku Na
uczycielstwa Polskie
go: 

- Jestem zadowoJijna 
z negOCJacJl. IC jest 
to bardzo dobry regu
lamin, ale w tosunku 
do innych, które otrzy
mujemy z ca/ej Polski, 
uważam, że nie jest 
z/y. Trzeba go by/o za
twierdzić ch iBżby po 
to. abywszmnauczy
ciele mogli otrzymać 
lryTóWll8Die już od 
tyCZJJia 2001 roku. 
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Polkowice 

KRONIKA 

KRYMINALNA 

,;, W Kłobuczynie 
w gminie Gaworzyce 

Policjanci z Komendy 
Powiatowej Policji w 
PolkO\vicach w bezpo
średnim pościgu zatrzy
mali Marka W. lat 15, 
który rzucił kamieniem 
w przejeżdżający samo
chód marki citroen, 
u zkadzając maskę sil
nika oraz szybę przed
nią pojazdu. Straty wy
noszą 1000 zł. 
.. Przy ul. 1L -go Lute-

go w Polkowicach nie
letni Maciej L. i Prze
mysław K. przez okno 
dostali siy do mieszka
nia Beaty S. Skradli apa
rat fotograficzny i tele
fon komórkowy. Suma 
strat wyno i 2300 zł. 
.. W godzinach noc-

nych, przy ulicy Aka
cjowej w Polkowicach 
nieznani sprawcy doko
nali włamania do samo
chodu marki peugeot, 
z którego skradli ko
biaru z jajkami w ilości 
1.800 szt. Straty - 540 zł. 
,;, W nocy z parkingu 

niestrzeżonego przy 
ul. Bradzk:iej w Polko
wicach nieznany spraw
ca skradł samochód 
marki audi A-3 o war
tości 50.000 zł. 
'"' Dyżurny Komendy 

Straży Miej kiej 
otrzymaJ zgłoszenie. że 
w Urzędzie Gminy 
przebywa mężczyzna 

cierpiący na zanik pa
mięci. Funkcjonariusze 
udali się na miejsce, 
ustalili jego dane oso
bowe i odwieźli do do
mu. 
• Funkcjonariusz SM 

pełniący służbę w Ze-
pole Szkół w Polko .... i

cach zo tał poinformo
wany przez nauczycielkę 
o "dziwnym" zachowa
niu dwóch uczniów lice
um. Podejrzewano, że 

zażyli narkotyki. W obe· 
cności pedagoga i rodzi.. 
ców dokonano przeszu
kania i przypuszczenia 
potwierdziły się. Znale
ziono przy nich tabletki 
i okruchy marihuany. 
Chłopcy nabyli narkotyki 
od uczniów ze szkoły. 
O -wydarzeniu powia
domiono policję. 
Monika Szatko",'Ska 

Trwają prace nad opracowaniem 
strategii Gminy Polko wice na lata 

2000-2010 

Strategiczny plan 
Anna Osadczuk 

Swoim zakresem stra
tegia obejmuje takie 
dziedziny, jak gospodar
ka, rozwój społeczny i 
ekologia. - W pewnych 

. sprawach strategia sięga 
nawet 2015 roku - wyjaś
nił Tomasz Kuzieruka, 
Kierownik Wydziału Pla
nowania Strategicznego. 
-Plan określi kierunki 
rozwoju gminy, a podjęte 
prace mają bardzo szero
ki zakres. Jednego już 
dzisiaj możemy być pew
ni - trategia uporządku
je działania podejmowa
ne, by Polkowice nadał 
dynamicznie się rozwija
ły - dodaje Tomasz Ku
ziemka. 

W tym tygodniu odbyły 
się dwudniowe warsztaty 

dotyczące rozwoju g -
podarczego. Poruszane 
będą kwestie związane z 
potencjałem demogra
ficznym, potencjałem lo
kalnej gospodarki i in
frastruktury technicznej. 
Będzie to już kolejny 

etap opracowywania 
trategii. Uczestnikami 

prac są Zarząd i Rada 
Grniny Polkowice, 
członkowie Rady Powia· 
tu, korni je problemo
we, rada naukowa oraz 
zespoły liderów lokal· 
nych: ds. gospodarczych, 
społecznych i ekologii. 
Koordynatorem działań 
jest profesor Andrzej 
Sztando. który opraco
wał plan określenia stra
tegii Gminy Polkowice. 

Straż Miejska jest pomysłodawcą 
projektu elektronicznego znakowania 
psów" za pomocą wszczepianych pod 

skórę mikrono~ników 

Czipy dla psów 
Monika Szatkowska 

System taki prowadzony 
jest z dużym powodzeniem 
w Gdańsku. Oipy pa.vłe
czonesą odpowiednią sulr 
stancją zapobiegającą 

przemieszaaniu się ich 
pod skórą. ZOOa1y one 
przebadane weterynaryj
nie i są całkowicie bez
pieczne dla organizmów 
piJw. Podskórne wpro.va
dzanie llIikronośnikóN jest 
zabiegiem pra;tym i bez
bolesnym, nie ~ 
stresu i niev.ymaga ~ia
ma zwierząt Może b}twy
konane w trakcie pxzepro
wadzania ru~ 
SlClepień Czip nie jest za
silany bateriami elek1Iycz
nymi. Wzbudzanie go na
stępuje na skutek oddziały
wania pola magne~e
go wytwarzanego pIZeZ 
czytnik. Program identyfi
kacji popierany jest przel 

T~ OpICki nad 
Zwierzętami. Qytniki, za 
pomocą któIycb mcrżna 

odczytać zakodowane in
fonnaqe, pa;iadaliby 
funkcjonariusz.e Straży 

Miejskiej i t1I7.ędowi leka
rze weterynarii, którzy po
siadają v.ykaz ~ za
szczepionych przeciwko 
wściekliźnie z terenu całe
go powiatu. Identyfikacja 
ma barctzo duże znacrenie 
przy "Yłapywaniu ~ 
wałęsających się, paza;ta
jących bez należytej opieki 
właścicieli, zwłaszcza, gdy 
dochodzi do pogryzienia 
ludzi. System umożJ.iwj1by 
rozwiązanie problemu 
~ń"lrv.J.. ' ~"""'-<. p50W, po-
mógłby w pcszuk:iwaniach 
zaginionych lub skradzio
nych z:wiem!t, a pcrede 
~ zmniejszyl17y za
grozeme sanitamo-epi
demiologiczne. Konkret
ne plany mają być 
przedstawione w naj
bliższym czasie. Bę

dziemy Q nich infor
mować na bieżąco. 
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Wojciech Machnicki" radny Rady Miejskiej, przesIał nam list" 

w którym przedstawlIswoje wątpllwo~ci związane 
z nazwami ulic i osiedli w naszym mie~cie 

Historyczne uwagi 
Opracowała Anna Osadczuk 

Z wykształcenia radny je t his
torykiem . Jego zdaniem nazwa 
ulicy 11 lutego powinna 
brzmieć inaczej. 

"Polkowice zostały zajęte 
przez oddziały Armii Radziec
kiej 9 lutego w 1945 roku, a nie 
11 lutego" - pisze radny Mach

rozsławienia Polkowic. Jedną 

z takich o ób jest dr Jan Wyży
kowski, odkrywca polskiej mie
dzi. "Ten wielki uczony został 
patronem Szkoły Podstawowej 
nr 1 na osiedlu Sienkiewicza, 
tylko dzięki staraniu nauczycie
li" - stwierdza. 

nicki. Według .....--------------, Ma również 

niego również wiele zastrzeżeń 
nazwa ulicy Radny Rady Miejskiej j do naszych służb 
Hubala jest Porozumienia c1la. Micsz- bezpieczeństwa. 
niezgodna z kcIńc("jw Po/kowie. wyższe "Popiersie dr 

studia o kierunku hisIo-
prawdą hi to- tycznym. Żona. dwóch Wyżykowskiego, 
ryczną· Hubal ~J'11ÓW. Z1interesowania: wy tawione na 
to pseudonim -L-..~...cJ historia. spore dziedzińcu szkoły 
majora Henry- '--___________ ---1 zo tato skradzio-
ka Dobrzań kiego, uczestnika ne kilka lat temu ( ... ). Nikt do 
kompanii wrze ' niowej w 1939 dzi iaj nie zainteresował się, 

roku. "Musiałem mocno prze- aby w tym miejscu postawić no-
konywać koleżanki j kolegów we popiersie i niekoniecznie z 
radnych, by dawne osiedle Ro- miedzi" - pl. ze w 1i'cie Woj-
botnicze nazwać osiedle m im. dech Machnicki. 
Henryka Dobrza6skiego - Hu- Na zakończenie dodaje: "Oso-
bala, a nie majora Hubala" - na- biście mam wielki szacunek do 
pi al pan Machnicki. Paderewskiego, Chopina czy 

Wojciech Machnicki ma żal, Moniuszki , ale ci wielcy Polacy 
z powodu zapominania pewnych nie mieli nic w pólnego z hi to-
osób, które przyczyniły ię do ri ą Polkowjc" . 

Powiatowa Komenda Państwowej Straży Poźarnej 
w Polkowicach otrzymała 400 tys. zł na wyposażenie wozu 

bojowego ratownictwa chemiczno - ekologicznego 

Bojowe zadanie 
Monika Szatkowska 

200 ty . pochodzi z budżetu Po
wiatu, a pozo tała część z Pań

stwowego Funduszu Ochrony Śro-

rzędzia hydrauliczne, zestaw po
duszek pneumatycznych, specjal
ny odkurzacz do zbierania nikłych 

ilości substancji 
chemicznych , 
i urządzenia 

gaśnicze. Bę

dzie to wóz 
przystosowany 
do ratownictwa 

:b-~~!fJ~1~~~~~~~:==~=~.~ chemiczno 

dowiska. 
Za otrzymane pieniądze zaku

pione zostaną między innymi na-

ekologicznego, 
a także do ra
townictwa dro
gowego, jedy
ny na terenie 
powiatu pol
kowickiego. 
Ponadto tra
żacy zostaną 

zaopatrzeni w 
Wór!>..;" .. ,. ubrania ga-

zoszczelne, przeznaczone do ra
townictwa w niebezpiecznych 
warunkach. 
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ZAJ'ĘCIA 

OTWARTE 
"Jeżeli miewasz nud

ne wieczory, nie 
wiesz co zrobić z 
wolnym popołud

niem, przeczytałeś 

już wszystkie książ
ki, nie możesz zna
leźć przyj aciól, 
wstąp koniecznie do 
Domu KulLury!" Ta
kimi słowami zachę
ca Polkowicki Ośro
d0k Kultury Sportu i 
Rekreacji wszyst
kich w wieku od 
sześciu do stu sześ
ciu lat do wzięcia 
udziału w organjzo
wanych przez. in
struktorów Domu 
Kultury zajęciach 
plastyczno - tech
nicznych i teatralno 
- muzycznych. Bę

dzie można również 
spotkać się z cieka
wymi łudźmi, 

przyjść na projekcję 
filmów w technice 
dolby surroulld, a 
na basenach ze
wnętrznych przy uli
cy 3 - go Maja. we 
wtorki i czwartki od 
godziny 17 do 21 
skorzystać z sauny. 
Ponadto w filiach 
polkowickiego 00-

mu Kultury w Su
chej Górnej, Ko
mornikach i Tar
nówku od ponie
działku do piątku 
odbywają się zajęcia 
dla dzieci, młodzie
ży i dorosłych. \ 
Dada Berezowska 

Dzieci z Trzebcza 
serdecznie 

dzlękujq państwu 
Annie i Henrykowi 

Gawrzolom za 
ufundowanie 

bilet6wdo 
Lunaparku. 

W Aąuaparku jest bar. Nie byłoby 
w tym nic nadzwyczajnego, gdyby nie 
przedziwny konflikt który się wokół 

niego rozpętał 

Chcą czy nie? 
. Anna Osadczuk 

Od 1998 roku Spółka 
Kot - Krawacka prowa
dzi działalno'c gastro
nomiczną na terenie 
Aquaparku. Przedsię

biorcy twierdzą, że 

przynosi im ona bardzo 
małe dochody. 12 maja 
wysłali więc pismo do 
Zarządu Aquaparku z 
prośbą o obniżenie 

kosztów dzierżawy z 
uwagi na małą frekwen
cję, a co za tym idzie, 
male zyski. Zanim 
otrzymali odpowiedź 

złożyli trzymiesięczne 

wypowiedzenie. Było to 
31 maja. Dzień później 
otrzymali odpowiedź 
odmowną na pielWsze 
pismo. - A przecież pre
zes Hermaszewski pra
Cował wcze mej w 
Aquaparku i doskonale 
wie, kiedy jest ruch, a 
kiedy go nie ma - mówi 
Zbigniew Kot, współ

właściciel baru. 
- Byliśmy wówczas w 

trakcie opracowywania 
strategii marketingo
wej, aby Aquapark za
wsze był pełen klientów, 
a nie tylko w sezonie -
wyjaśnia Magdalena 

Rygiel, rzecznik praso
wy Aquaparku. 

Na początku lipca Za
rząd wystosował zapyta
nia ofertowe do róż

nych firm gastrono
micznych. 1Ymczasem 
właściciele baru zmieni
li zdanie. 
Wysłali kolejne pismo, 

w którym złożyli swoją 
nową propozycję zagos
podarowania baru, a 
także sali bilardowej. 
VVybrano jednak inną 
ofertę. - Ciekawe czy ta 
firma w ogóle istnieje -
zastanawia się Ireneu z 
Krawacki, pełnomocnik 
współwła; cicieJa, Teresy 
Krawackiej, 

- Je t to firma gastro
nomiczna, która prowa
dzi działalność już od 
kilku lat - wyj a 'nia 
Magdalena Rygiel -
Wła' ciciele mają duże 
doświadczenie na rynku 
gastronomicznym. 
Z dniem 1 września 

dotychcza owi właści

ciele mieli opuścić lo
kal, ale tego nie zrobili. 
- Sprawę będą rozstrzy
gać nasi prawnicy - mó
wi rzecznik Aquaparku. 

Na terenie Powiatu Polkowickiego 
powstanie grzebowisko, czyli miejsce 
przeznaczone do grzebania zdechłych 

zwierzqt 

"Cmentarz" 
Monika Szatkowska 

Lekarz weterynaru 
Krzysztof Kiernożycki 
wystąpił do Urzędu 

Gminy z propozycją 
ustalenia miejsca na 
grzebowisko. - Planuje 
się zlokalizowanie go 
przy wysypisku śmieci 
w okolicach 1tzebcza -
poinformował Krzysz
tof Kiernożycki. Miejs
ce do tego przeznaczo
ne musi być zabezpie
czone przed zakaże

niem wody zdatnej do 
picia. Dodatkowo te-

ren grzebowiska powi
nien być ogrodzony. 
Musiałoby tam też po
wstać pomie zczenie 
do tymczasowego 
przetrzymywania od
padów zwierzęcych. 

Przed zagrzebaruem 
powinny być zlane lub 
posypane środkiem de
zynfekującym. Zwie
rzęta należy grzebać 

1.5 m pod ziemią. W 
chwili obecnej prowa
dzone ą tam badania 
struktury gleby. 

Odwiedziny 
Agnieszka Mika 

Jeśli ktoś sądzi, że 

monopol na wspaniałą 
zabawę mają tylko lu
dzie mlodzi powinien 
uczestniczyć w takich 
wydarzeniach, jak ta 
wizyta... W Polkowi
cach gościła bowiem 
grupa członków jawor
skiego Związku Eme
rytów i Inwalidów Na
rządów Ruchu. 

Do Polkowickiego 
OPS-u przyjechali 
pontanicznie, żeby 

wypocząć i zabawić się. 
Podobają się im Polko
wice, zwiedzili też ba-
eny ... Potem, podczas 

spotkania w siedzibie 
Związku w Polkowi-

cach rozbrzmiewała 

muzyka, na parkiecie 
wirowały roztańczone 

pary, a przy stołach 

siedzieli rozbawieni 
starsi już ludzie. Wy
stępująca w roli gospo
dyni Maria Rubiś - Ur
baniak, prezes polko
wickiego PZERiI, nie 
ukrywała zadowolenia 
ze potkania. - Jestem 
tu po raz drugi, niektó
rzy z pośród tu obe
cnych też - powiedzia
ła Zofia Grynicz, prze
wodnicząca oddziału 
rejonowego Związku 
Emerytów i Inwalidów 
Narządów Ruchu w 
Jaworze. Spotkanie 
oceniła pozytywnie. -
Przyjechało 50 osób i 
wszy cy ą bardzo za
dowoleni - dodala pani 
Zofia. Pozostali 
uczestnicy spotkania 
potwierdzali jej opinię. 
Prezes Grynicz za
powiedziala, że w 
najbliższym czasie 
ma zamiar zaprosić 
członków związku z 
Polkowic do J awo
ra. 

polkowice 

Nie trzeba wertowotslron wintemecie 
czyclzwonitpouczelniach byclotrzetdÓ 

interesujqmj lektury 

Uczmy się! 
Anna Osadczuk 

Polkowicka biblioteka 
wzbogaciła swoje zbiory 
o nowe, ciekawe pazycje. 
W polkowickiej bibliote
ce znalazły się aktualne 
informatory o szkołach 
średnich, wyższych i p<r 
dyplomowych. Każdy, 

kto choć raz szukał infor
macji o interesującej go 
szkole, wie jak trudno jest 
znaleŹĆ dokładne dane. 
W czytelni pojawiły się 
również księgi powiatów 

i gmin Dolnego Śląska -
są to ich dokładne cha
rakterystylti. Informatory 
traktują o stanie gospcr 
darczym gmin. Dostępne 
są również wszystkie ad
resy urzędów i instytucji 
działających na danym 
terenie. Czytelnik znaj
dzie tam również spis 
za hytków , a także wy
kaz imprez kultural
nych i rekreacyjnych w 
danej gminie. 

Uczniezr}romadzenJ kibiceclopil1C}OWCJU 
ZCMI'OCInikówclJużyn OchoInk::zyc:hStraży 

Po:żamych, zmagających się wzawodach 
sporlcMo - strażackich 

Trzebnica górą 
Monika Szatkowska 

Faworytami były 
drużyny z 'frzebrucy, 
które w poprzednich 
zawodach okazały się 
najlepsze. 

Impreza odbyła się w 

Parcho~e. Pogoda 
dopisała, było ciepło i 
słonecznie. W sztafe
cie i ćwiczeniach bojo
wych brały udział dru
żyny ze Szkłar Gór
nych, Nowej Wsi, 
Trzebnicy i Parch owa. i 
W kategoru dziewcząt, . 

i do 16 lat, pierwsze :>: 

miejsce zajęła drużyna J! 

z 'frzebnicy, drugie - z 
Parch owa Drużyna 

chłopców z 1tzebnicy 
również okazała się 
najlepsza, wyprzedza
jąc Szklary Górne i 
Parchów. W kategorll 
powyżej 18 lat dziew-

częta z 'frzebnicy także 
zajęły pierwsze miejs
ce, drugie zaś zawod
niczki z Parchowa. 
Drużyny chłopców -
tradycyjnie - 'frzebruca 
- pierwsze miejsce, za 
nimi Nowa Wieś i Par
chów. Emocji było 
wiele, wszyscy dobrze 
się bawili. Zawodnicy z 
'frzebrucy podtrzymali 
więc tradycję i znowu 
okazali się zdecydowa
nie najlep i. - Cieszy 
nas dobre przygotowa
nie zawodników 
stwierdził Wiktor Hu-

sar, Komendant Po
wiatowej Straży Pożar

nej. - Wszy cy startują
cy wykazali się dużą 
sprawnością i pokaza
li, że w razie potrzeby 
można na nich liczyć -
dodal. 
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Maści od samotności, lalki do miłości, ocet siedmiu złodziei I babiloński kleik 

• • 
Z rawla C 

Mężczyzna w kolorowej spódnicy poruszający się w rytm egzotycznej muzyki . 
Zahipnotyzowana dziewczynka, masażysta uderzający w plecy pacjentki z taką 

siłą , że słychać w całej wielkiej sali. 
Czterdziestolatek badający wnętrze dłoni młodej panny, 

przepowiada jej przyszłość. Bioenergoterapeuta likwidujący jednym zabiegiem 
stwardnienie rozsiane. 

Takie widoki towarzyszyły zakończonym w niedzielę pierwszym trzydniowym Tar
gom Medycyny Naturalnej 

i Wiedzy Tajemnej "PRONATURA 2000" . 

W imprezie, zorganizowanej 
przez Zofię Kargul-Sma

lewską z legnickiej Giełdy C.O., 
uczestniczyło ponad 50 wystaw
ców. Targi zw iedziło okolo 
trzech i pół tysiąca osób. Ile z 
nich skorzystało z porad i zabie
gów oferowan ych przez specja
listów? Tego nikt nie policzy. 
Tema tyka wystawy skupiła się 
przede wszystkim na medycynie 
naturalnej. Ale poświęcona też 
była m.in. astrologii, wróżbom, 
ezoteryce, numerologii, tarotowi 
czy jasnowidzeniu. Były wykła
dy, seminaria, pokazy i seanse. 
Na miejscu można było kupić 
zioła, minerały, znaki zodiaku, 
wahadełka, kadzidełka, a nawet 
lampy z soli. 

Takiego szturmu Akademia 
Rycerska dawno już nie pr:leży
wała. Zainteresowane imprezą 
było tak wielkie, że nawet godzi
nę po zamknięciu targów wy
stawcom wciąż było trudno po
żegnać się z tłumami pacjentów 
i klientów. 

Cudotwórca 

próbę reanimacji. Polegało to na 
tym, że zacząłem przekazywać 
mu swoją energię. Nagle poczu
łem płynące od niego ciepło. Za
bieg trwał trzy godziny. Czło
wiek ten odżył i do dziś ma się 
dobrze - wspomina bioenergote
rapeuta, który przekonuje o po
siadaniu potwierdzeń swych 
zdolności w polskich i zagranicz
nych klinikach, szpitalach i sa
natoriach. Z łatwością walczy 
też z lambliozą, czy li zakaże
niem tzw. lamblią jelitową. Jego 
zdaniem, pasożyt ten potrafi za
gnieździć się nawet w ludzkim 
mózgu i siać niezmierne spusto
szenia w organizmie. 

Kolory żYcia 
Stoisko z aparatem wykonują

cym zdjęcia ludzkiej aury cieszy się 
ogromnym zainteresowaniem wy
stawców. Nawet cena - 50 zł za 
zdjęcie - nie jest w słanie zniechę
cić ludzi ciekawych własnej kolo
rystyki. Fotografują się wszyscy, 
bez względu na wiek, płeć i status 
społeczny. Właściciele aparatu z 
Międzynarodowego Centrum 
Uzdrawiania nie kryją zadowole
nia z takiej reakcji na s>vój wyna
lazek, który wymyślono dopiero 
kilka lat temu. Z każdym zdjęciem 
trzeba się zgłosić do Christine Za
górskiej. Bioenergoterapeutka po
trafi interpretować kolory otacza
~lce ludzkie twarze. Ona sama jest 
posiadaczką wyłącznie zielonych 

I 

barw. Ludzi chorych, i to często 
śmiertelnie, charakteryzują brązo
wo-brunatne odcienie. Z kolei u 
dobrych kochanków oraz osób z 
ognistym i wybuchowym tempe
ramentem występują w znacznej 
przewadze ostre czerwienie_ 

Przeciętnego człowieka ota
czają wszystkie kolory tęczy. Ol
brzymie znaczenie ma też mit'}sce 
występowania barw: nad głową, 
w okolicach gardła, po stronie pra
wej półkuli itp. Christi ne Z1gÓ'rska 
tłumaczy, że aura nie jest czymś 
stałym i zmienia nam się w zależ
ności od nastroju czy samopoczu
cia. Jej znajomość może pomóc 
człowiekowi w zmianie swego 
losu na lepsze. Wiedza o własnej 
aurze uzmysławia różnego rodza
ju skłonności. Mówi o postrzega
niu nas przez otoczenie. Może też 
pomóc w przestawieniu myślenia 
i np. zaakceptowaniu cech, na któ
re nie możemy mieć żadnego 
wpływu. Słowa bioenergotera
peutki potwierdza jej partner Zbi
gniew Kunlmert, który uważa, że 
wynalezienie aparatu wykonują
cego fotografie aury było przeło
mowym wydarzeniem. 

OczY nie tylko zwierciadłem 
duszy 

Przed mikroskopem siedzi ko
bieta mówiąca ze wschodnim ak
centem. Ludmiła Nikiszyna na 
targi przyj:chała z Warszawy. 

za -ma 
Jest lekarzem medycyny z ponad 
25-letnią praktyki) Ma dwie spe
cjalizacje. Jest internistką i gine
kologiem. Ale jeśli "normalne" 
metody zawodzą - nie kryje, że 
sięga po wiedzę znachorską. Jej 
babka i matka były uzdrowiciel
kami. Ona sama chciała kontynu
ować rodzinne tradycje, ale tak
że na podstawie wiedzy medycz
nej. Dlatego skończyła studia w 
Rosji i Chinach. 

Pasjonuje się irydologią, czyli 
bezchemicznym diagnozowa
niem na podstawie analizy tę
czówki oka. Zdaniem lekarki, 
wszyl>ikie dolegliwości naszego 
organizmu odzwierciedla tę
czówka oka. Na jej podstawie 
można określić dziedziczne 
skłonności do zapadania na róż
nego rodzaju choroby. - Wykry
wam u ludzi choroby, zanim po
każe je USG czy RTG. Nie potrze
buję analiz moczu i krwi To tę
czówka ujawnia wszystkie pro
blemy - przekonuje Ludmiła Ni
kiszyna ze stołecznej "Eko-Med y
cyny". W diagnozowaniu kolor 
oczu nie ma znaczenia. Badania 
robi się na podstawie gęstości i 
miejsc ich występowania. Teraz 
lekarka czeka na wydanie swej 
książki pt. "Mikroakupunktura", 
która ma się ukazać na rynku pod 
koniec tego roku. 

Tarot i tybetańskie dźwięki 
Największe tłumy oblegają 

stoiska, w których przyjmują 
wróżki J specjalista od cluroman
cji. Specjaliści od przepowiedni 
nie mają nawet czasu na kawę· 
Dziesiątki osób, szczególnie mło
dych kobiet, czekają w długich 
ogonkach na swoją kolejkę. Po 
seansach wychodzą na pół 
przytomne, analizują wszystko, 
co usłyszały na temat swej prze
szłości i przyszłości. Ł6dzkJ fa
chowiec od analizy dłoni i taro
ta mówi, że przychodzą do nie
go dosłownie wszyscy: aktorzy, 
politycy, desperaci, nieszczęśli-

C> 

wie zakochani. Każda z jego 
przepowiedni sprawdza się w 
co najmniej 80 procentach. 

- Jeśli widzę, że komuś nie hę
dziesię wiodło do końca życia, nie 
mówię mu o tym. Koncentruję się 
wtedy na innych sprawach. Nie 
można tego robić, bo wielu nie 
wytrzymałoby tego psychicznie. 
Nie kłamię ich, że czeka ich świe
tlana przyszłość, ale proszę o cier
pliwość - tłumaczy chiroman. 

Triumf hipnozY 
Publiczność za najlepszego 

wystawcę uznaje przewodniczą
cego Dolnośląskiej Izby Uzdrowi
cieli we Wrocławiu, Andrzeja Ka
czorowskiego. Zwycięstwo w po
staci Grand Prix targów kosztuje 
go wiele pracy. Chętnych do hip
nozy, w której specjalizuje się lau
reat, są dziesiątki . Wielu osobom 
tr4eba odmówić. Tymczasem jeden 
seans trwa od półtorej godziny, aż 
do pięciu godzin. Pacjent ma wra
żenie, że nie trwa to dluie1 jak p6ł 
godziny. W sobotę na hipnotera
pię rodzice przyprowadzają dzie
ci z problemami. Dziewczynka 
cierpi na lęki po czterokrotnym 
uwięzieniu w windzie i pokoju. 
Mała za nic w świecie nie pozwa
lała nawet na to, by zamknąć drzwi 
mieszkania. O podróżY windą na
wet nie było mowy. Po zabiegu 
twierdzi, że już się nie boi. Kiedy 
hipnotyzer stawia na jej brzuchu 
ciężką walizkę, ona ma wrażenia, 
że leży na plaży i ktoś przykrywa 
ją ręcznikiem. 

- W pokładach naszej pod
świadomości tkwią różne proble
my, nie tylko dutyczące docze
snego życia. Podczas hipnozy 
można eliminować lęki, wyma
zywać je z pamięci lub pomniej
szać skutki np. przeżytych tra
gedii - tłumaczy sukces swej te
rapii Andrzej Kaczorowski, któ
ry przyznaje, że około 50 proc. 
bioenergoterapeutów to ... zwy
kli szarlatani! 

Joanna Michalak 

- A teraz odłóż kule i idź 
przed siebie! - mówi starszy męż
czyzna do zdezorientowanej ko
biety, od lat chorej na stwardnie
nie rozsiane. - Przecież nie mogę 
chodzić! - ripostuje przerażona. -
Oczywiście, że możesz! Tylko 
jeszcze czujesz strach przed sta
wianiem kroków - przekonuje 
bioenergoterapeuta. Na oczach 
tłumu chorej odbierane są kule. 
Pacjentka powoli idzie we wska
zanym jej kierunku. Tłum patrzy 
oniemiały i szepce: - To niesamo
wite, ten człowiek to cudotwór
ca! Z ulotki reklamowej Stanisła
wa Czerniaka z Krakowa moż
na się dowiedzieć, że jest upraw
nionym, dyplomowanym i uzna
nym w świecie naukowo-me
dycznym bioenergoterapeutą, 
radiestetą i biomagnetyzerem. 
Najbardziej znany jest z likwido
wania, podczas jednego zabiegu, 
pierwotniaków lamblii i stward
nienia rozsianego bez względu 
na stan zaawansowania. 

CENTRUM KSZTAŁCENIA KAD R 

Stanisław Czerniak mówi, że 
w trakcie swej praktyki angażo
wany był przeważnie do cięż
kich, wręcz agonalnych przy
padków. - Kiedyś wezwano 
mnie do bardzo chorego czło
wieka. Lekarz stwierdził, że nic 
się nie da zrobić. Rzeczywiście, 
mężczyzna sprawiał wrażenie 
umarłego. Jego organizm był 
wychłodzony i wydawało się, że 
już nie żyje. Podjąłem jednak 

STUDIA 
PODYPLOMOWE 

Akademii Ekonomicznej 
i Uniwersytetu Wrocławskiego 

Prawo pracy 
Finanse 
Ekspertyza dokument6w 

Samorząd terytorialny 
Zarządzanie przedsiębiorstwem 

Psychologia zarządzania 

tel (076) 846-18- 30 

SZKOŁY 
z uprawnieniami 

szkół publicznych: 

Technik : 
- informatyk 
• ekonomista 
- reklamy 
• prac bIurowych 
- urządzeń sanitarnych 

LO dla dorosłych 

tel (076) 844-34-66 

KURSY: 
szkolenia, seminaria, 

repetytoria 

Rachunkowość 

Prowadzenie kadr 
Kosztorysowanie 
Obsługa komputera 

Marketing 

tel (076) 846-18-38 

JĘZVKIOBCE 

dla dzieci I dorosłych, 
wszystkie stopnie 

zaawansowania 

Angielski 
Niemiecki 
Francuski 

Włoski 

RosyjskI 

teL (076) 846-18-38 

MCKK. 59-301 Lubin 
ul. M. Skłodowsklej-Cu rie 84 

leI. 846 1800 fax. 846 18 18 
e-mail: info@mckk.com.pl www.mckk.com.pl 



Konkrety Polkowickie 

Czas na boom 

Trzeba chcieć, wiedzieć i mieć 
W Lubinie powstanie centrum handlowo-usługowe 

w miejsce ogródków działkowych "Kalina". 
Doprowadzone będą media 

do podstrefy Legnickiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 

Zbudowana zostanie obwodnica południowa, 
wypełnione będą dziury urbanistyczne 

w mieście. 
Wszystko to w ciągu najbliższych 

pięciu lat. 

po mie iącach starań sprawa 
byłych ogrodów działko

wych "Kalina" ma finał. Do pla
nu zagospodarowania prze
strzennego wprowadzono zmia
ny. Przeznaczono ten teren na 
centrum handlowo-usługowe. 
Nowo utworzona firma "HBG 
Kalina Lubin" spółka z 0.0. z sie
dzibą we Wrocławiu, będąca w 
całości własnością niemieckiej 
"HBG Inwestitinsnplanungs -
GmbH & Co. KG", wreszcie za
kupiła grunt pod inwestycję. 

Planowany w tym miejscu 
zespół handlowo-usługowy two
rzyć będą supermarket spożyw
czy I supermarket" Dom i ogród" 
oraz hala targowa. Miejskie tar
gowisko zostanie przeniesione 
do nowocześnie zorganizowanej 
części handlowej, a w miejscu 
dawnego "Manhattanu" po
wstanie trzygwiazd.kowy hotel, 
jakiego do tej pory w Lubinie nie 
było. W lej sprawie prowadzo
ne są już rozmowy. Najpoważ
niejszymi kontrahentami, jak do 
tej pory, są Francuzi. 

Do palących przedsięwzięć, 
które do końca roku winny zo
stać podjęte, należy także budo
wa dróg i ieci do terenów lubiń
skiej podstrefy Legnickiej Spe
cjałnej Strefy Ekonomicznej. 

Wiele mówi się także o budo
wie obwodnicy południowej, łą-

czącej Przylesie z Ustroniem bez 
konieczności przejazdu przez 
centrum miasta. 

Obwodnica południowa 
otoczy miasto od strony wschod
niej, czyli połączy skrzyżowanie 
ul. Edukacji Narodowej z ul. 
Hutniczą. Dzięki temu tereny 
rolnicze i działkowe wokół Sta
rego Lubina częściowo staną się 
atrakcyjniejsze dla budownic
twa mieszkaniowego i gospodar
czego. 

- Dop6ki nie wybudujemy 
obwodnicy, wykorzystanie 
tych obszarów gospodarczych 
jest możliwe tylko przez 
ul. Chocianowską i centrum 
miasta - informuje Daniel Cy
ganowski, wiceprezydent Lubi
na do spraw inwesl ycji. - Obec
nie nowo wybudowaną osią 
miasta, to jest ul. Niepodległo
ści, przepływa najcięższy ruch 
towarowy, którym, czego nie 
da się ukryć, niszczymy ulicę 
wybudowaną własnymi, miej
skimi siłami. Budowa obwodni
cy południowej wspólnie z Dol
nośląskim Zarządem Dr6g Wo
jewódzkich spowoduje, że cięż
ki tranzytowy ruch kołowy zo
stanie przerzucony z centrum 
na obrzeże miasta. Ulica Nie
podległości pozostanie przede 

Zdjęcia WINCENTY KOŁOOZlEJSKI 

Po wybudowaniu obwodnicy południowej ruch w centrum miasta znacz
nie się zmniejszy. 

Daniel Cyganowski. wiceprezydent Lubina do spraw inwestycji: - Jestem zwolennikiem szybkiego, uderze
niowego inwestowania. 

wszystkim dla ruchu osobowe
go, autobusowego i zaopatrze
niowego. 

Planowana obwodnica nie
zależnie od funkcji transporto
wo-tranzytowej, w związku z 
bliskością podstrefy ekonomicz
nej, peJnić będzie funkcję gospo
darczą. Uczyni atrakcyjnymi 
niezagospodarowane dotąd ob
szary przyległe do osiedla Wyży
kowskiego oraz niewykorzysta
ne tereny wokóŁ Starego Lubina, 
a także planowanej dzielnicy 
przemysłowej. 

Niezależnie od tych przedsię
wzięć miasto po okresie ekspan
sji inwestycyjnej na zewnątrz, 
planuje 

powrót do centrum 
gdzie jest jeszcze sporo wolnych 
terenów już uzbrojonych, tań
szych i wygodniejszych. 

- Będziemy wypełniać wiel
kie i małe "dziury" urbanistycz
ne i gospodarcze. Miasto stanie 
się bardziej zwarte. W swoich 
koncepcjach wracamy do zago
spodarowania Przylesia IV i te
renów w jego sąsiedztwie. Za
mierzamy zagospodarować 
uzbrojony przed laty teren mię
dzy drogą wrocławską a Przyle
siem TV - informuje prezydent 
Cyganowski. - Część ogrod6w 
działkowych, a zwłaszcza w pa
sie 50 metrów od jezdni, będzie 
musiała zostać wyłączona z 
użytku. Chodzi tu między inny
mi o ogródki przy ul. Bolesła
wieckiej, część działek przy Le
gnickiej, a także przy ul. Niepod
ległości. Planowana w ich miej
sce zabudowa "pasmowa" sta
nowić będzie naturalną barierę 
osłaniającą ogrody leżące w do
linie Zimnicy. 

Ogrody działkowe pozosta
ną na zawsze między Lubinem 
a Osiekiem. Podobnie ogrody 
małomickie, ciągnące się wzdłuż 
uL Spacerowej. 

Wszystkie planowane inwe
stycje nowy zarząd Lubina za-

mierza zrealizować w ciągu pię
ciu lat. 

- Tworzone są plany szcze
gółowe zagospodarowania prze
strzennego. Z konkretnych usta
leń wynikać będą konkretne po
trzeby pieniężne. Tworzony jest 
rzeczowy program szybkiego 

inwestowania w mieście 
Jestem zwolennikiem kon

cepcji szybkiego, zblokowanego, 
uderzeniowego inwestowania i 
zaciągruęcia pod taki program 
kredytów i pożyczek nawet kil
kunastoletnich. Wykonanie in
westycji w możliwie najkr6t
szym czasie spowoduje, że efek
ty tych przedsięwzięć będą 
większe. Chodzi o to, aby budo
wać szybko, by podczas budowy 
drugiego etapu inwestycji konsu
mować efekty etapu pierwszego, 
choćby poprzez wzrost przycho
dów miasta z rozwoju gospodar
ki i budownictwa mieszkanio
wego - podkreśla Daniel Cyga
nowski. - Oczywiście w pierw
szej kolejności powinny być re
alizowane przedsięwzięcia naj
ważniejsze, które pozwolą na 
uatrakcyjnienie oferty gospodar
czej miasta. Chcielibyśmy po 
okresie zastoju zapoczątkować 
boom inwestycyjny. Konieczne 
jest jednak wypełnienie trzech 
warunków. Trzeba chcieć, trze
ba wiedzieć, co się chce, i trzeba 
mieć za co. Pierwsze dwa wa
runki mamy za sobą, teraz bę
dziemy 

ubiegać się o kredyty 
i pożyczki między innymi z fun
duszu ochrony środowiska i o 
współfinansowanie inwestycji 
przez Dolnośląski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich i Generalną Dy
rekcję Dróg Państwowych. 
Przygotowujemy się do rozmów 
o prywatyzacji mienia komu
nalnego, rozmawiamy z kilko
ma operatorami linii kredyto
wych. 

W tworzonym od dwóch lat 
programie rozwoju Lubina dąży 
się do tego, by zbudować aglo
merację, w której jej obywatelom 
będzie się dobrze i przyjemnie 
żyć. Nowe władze zamierzają 
wzbogacić tę ideę o jeszcze jeden 
element. Chcą, aby w Lubinie 
powstało centrum paneuropej
skiej wymiany gospodarczej. 

- Należy już dzisiaj zadbać o 
to, aby w sytl.lacji gdy KGHM 
zacznie ograniczać eksploatację 
złóż, nasze stutysięczne miasto 
miało z czego żyć. Stąd znaleźli
śmy dodatkową możliwość jego 
działalności i zamie.rzamy ją 
wykorzystać. Dolny Sląsk pro
wadzi z Saksonią bardzo aktyw
ną współpracę gospodarczą· 
Przedsiębiorstwa saksońskie po
szukują po naszej stronie grani
cy partnerów do współpracy. Z 
kolei nasze przedsiębiorstwa 
małe i średnie 

potrzebUją partnerów 
z kapitałem i nowoczesnymi 
technologiami. Aby doszło do 
spotkania stron, potrzebny jest 
bardzo łatwy i szybki dostęp do 
informacji choćby typu: kto z 
kim i gdzie mOLe kooperować. 
Wrocław jest już bardzo ciasny i 
bardzo drogi. Czemu więc Lubin 
otwarty, chłonny, leżąfY niemal 
w centrum Dolnego Sląska nie 
mógłby stać się centrum takiej in
formacji - argumentuje Daniel 
Cyganowski. 

W przekonaniu wiceprezy
denta najlepszym miej cem na 
tego rodzaju działalność może 
być Centrum Kultury "Muza" z 
wieloma w pomieszczeniami 
konferencyjn ymi. Władze spo
dziewają się, że za kontaktami 
przyjdą większe możliwości roz
woju małych i średnich przedsię
biorstw. Liczą, że efektem takie
go przedsięwzięcia będzie ścią
gnięcie na lokalny rynek nowo
czesnych technologii, a przede 
wszystkim nowych miejsc pracy. 

Jadwiga Wardach 



Powiat, ZGZM, LSSE 

BEZPIECZNY 

PLAN 

Podczas sesjj. która 
odbyła się 30 września 
zatwierdzono program 
"Bezpieczny Powiat 
Polkowicki" . Plan dzia
łań obejmuje lata 2000 
- 2004. Wypracowane 
PTllPozycje zadań zo
stały zawarte w tabela
rycznym zestawieniu. 
W ich realizacji wezmą 
udział takie instytucje 
jak: Komenda Powiato
wa Policji, Komenda 
Powiatowa Państwowej 
Straży Pożarnej, Powia
towe Centrum Zarzą

dzania Kryzy~owego 

orali Poradnia Psycho
logiczno - Pedagogicz
na. Program ten jest 
programem otwartym i 
będzie ulegał weryfi
kacjom. Zainteresowa
nych ~praszamy do 
wspólpracy. W czwartki 
od godz. 14 przyjmują 
starosta Marek TraIDŚ, 
wicestarosta Grzegorz 
Przybecki i członek za
rządu Kamil Ciup ak. 
Agnieszka Mika 

KASA NA 

BANK 
W związku z wej

ściem Karty Nauczy
ciela, Rad~ Powiatu 
podjęła decyzję umoż

liwiającą Zarządowi 

Powiatu zaciągnięcie 

kredytu cllugotermino
wego. Jest to kwota w 
wy 'okości ok. 900 tys. 
złotych. Ma ona być 
gwarancją wypłacenia 

wynagrodzeń nauczy
cielom w terminie, 
który upływa 5 paź
dziernika. To w przy
padku, gdyby Minis
terstwo Finansów nie 
zdążyło z dostarcze
niem pieniędzy. Jeżeli 
ministerstwo dostarczy 
środki na wypłaty, to 
kredyt ten będzie tylko 
martwym zapisem w 
budźecie Powiatu Pol
kowickiego. W negoc
jacjach nad Kartą Na
uczyciela uczestniczyli 
członkowie zarządu 
Powiatu Polkowiekie
go Grzegorz Przybecki 
i Jarosław Mołodyń
ski, zaś ze strony ZNP 
Stanisława Poznańska. 
Agnieszka Mika 

Trwają prace nad opracowaniem 
Strategii Pow/atu Polkowickiego 

Zaplanują 
Agnieszka Mika 

Prawdopodobnie 
zostaną one zakoń

czone w pierwszym 
kwartale 2001 roku. 

Zadania i kierunki 
rozwoju powiatu są 

tworzone przez rad
nych powiatu, liderów 
samorządowych oraz 
zaproszonych do 
w półpracy specjalis
tów i autorytety. 
O tateczny plan zo
stanie opracowany 
przez profesjonalis
tów zajmujących się 
tego typu opracowa
niami. Marek lIamś, 
starosta polkowicki 
zapewnia, że strategia 
powiatu będzie po
wiązana ze stntegia
mi poszczególnych 
gmin. Najważniej

szym elementem stra
tegii będzie próba 
określenia zakresu in
westycyjnego dla Po
wiatu Polkowickiego. 
Najważniejsze prob-

lemy do rozwiązania 
to likwidacja dróg 
gruntowych i zamiana 
ich na asfaltowe, gos
podarka odpadami 
oraz budowa sali 
sportowej przy Ze
spole Szkół w Chocia
nowie. 

Radni powiatu spot
kali się na szkoleniu, 
na którym Fundacja 
Rozwoju Demokracji 
Lokalnej Dolnośląs
kiego Centrum Szko
lenia Samorządowego 
we Wrocławiu, uczyła 
metod tworzenia stra
tegii. Tam też powsta
ły pierwsze kierunki 
rozwoju Powiatu Pol
kowickiego. Szkole
nie miało charakter 
warsztatów. Wykła

dowcy starali się prze
konać radnych do ta
kiej strategii, która 
będzie optymalnym 
rozwiązaniem dJa Po
wiatu Polkowickiego. 

Badania przeprowadzone przez 
Centrum Badatł Regionalnych 
wykazały, :te Powiat Polkow/cki 

znajduje się na '2 miejscu w rankingu 
308 powiatów ziemskich z całej Poski 

Ambitny powiat 
Agnieszka Mika 

W rankingu brano 
pod uwagę m.in. 
dochody mieszkań
ców, ilość działają
cych prywatnych 
firm, zwłaszcza tych 
z kapitałem zagra
nicznym, tempo ich 
przybywania, po
ziom inwestycji w 
lokalną infrastruk
turę oraz jej jakość. 

N a przełomie 

1999/2000 roku Po
wiat Polkowicki po
jawił się na mapie 
Dolnego Śląska ja
ko jedna z silniej-
szych jednostek 
obok Kłodzka i 
Zgorzelca - powie
dział wicestarosta 

• • 

Grzegorz Przybec
ki . - Zajęcie 12 
miejsca w opubliko
wanym rankingu, to 
duży sukces. Dzięki 
temu Powiat Polko
wicki potwierdził, 

że jest jednym z 
najbardziej per
spektywicznych. Si
la naszego powiatu, 
polega także na 
tym, że mamy w nim 
miasto PoJkowice, 
które także jest w 
czołówce większoś
ci samorządowych 

rankingów. Marzy 
nam się , by nasz po
wiat awansował na 
jedno z pierwszych 
trzech miejsc. 

RozmowazMichalem Krysztofem - kierownikiemclzialu promocj~ 
ueczJ.ikiem prasowym lJrzęduGminywPolkowicach 

Jest co promować 
Wioleta Kośmider 

Wioleta KoSm.ider westorow i gotową do dyskusji nad cie-
- W połowie a.erwca Rada Miejska Jmwymi, realnymi i ocńvażnymi projek-

przyjęła n<:Nł'f schemat organizacyjny tarui rozwojowymi Tak też ją promujc-
wzędu. Czy miało to ~wpływna my. Ogromnie cieszy nas, że coraz częś-
prumoc3ę gminy PoIkowice? ciej koszulki z logo Polkowic, widoczne 
Michał Krysztof: są w różnych zalaJtkacb naszego kraju. 
- Wydzial Rozwoju Gospoda.rc:zego A czy zajmujemy się teraz? Wc wspóJ-
przeksztalcono w Wydzial Rozwoju pracy z Aguaparkiem przygotujemy II 
Gospodarczego i Promocji edycję "Slizg Pressu". Na początku 

Gmina Polkowice od kil- września rozpisaliśmy -_. 
ku Jat prowadzi bardzo ak- przetarg na organizację 
tywne dziaJania promocyjne imprezy sylwestrowej 
zaróMlo na polu wewnę.tzz- 21XXJ!2001 na wolnym 
nym (w mieście, gminie ipo- powietrzu. Miejmy nad-
wiecie), jak ..rów.ru'cź ze.. zieję, że zglosi się duża 
wnętrznj7D. angażując się w h'czba agencji promocyj-
najatrakcyjniejsze projekty no - koncertowych, któ-
promocyjne w kraju. które re zaproponują bardzo 
przynoszą v,ymieme atrakcyjny program. 
dla naszego miasta Wygra ta oferta, która 

- Jak wyglądała proznoc:ja L __ ro ....... "', ... Io .. ~ ....... r--)tto będzie najatrakcyjniej-
gminy w ostatnich latach, a jakie działa- sza pod względem programowym na 
nia promreJine podejmie pan w najbliż- miarę XXI wieku. 
szej ~? -AjakwygJądają działanja promocyj-

-Bylo i jest ich bardzo wieje. Wspom- ne w mediach? 
nę o kilku - organizacji Vetapu W}ści- - Nie ukrywam, że wieje z tych 
gu Pokoju w 1999 roku. Polkowice gaś- działań jest obecnie realizowanych 
cily również organizatorów koncertu za pośrednictwem "Gazety Polko-
,Lato z Radiem". Dużym powodzc- Mckiej". Informuje ona o życiu, 
niem cieszyły się I Otwarte Ogólnopol- sukcesach i problemach gminy Pol-
skie Mistrzostwa Dziennikarzy w śJizgu kowice oraz wszy tkich gmin 
"Ślizg Press", kt6re zorganizowaliśmy Związku Gmin Zaglębia Miedzio-
jesienią ubiegłego roku w polkowiekim wego. Mamy również podpisane 
Aquaparku. W mistrzostwach W'lir;lo stosowne porozumienia z redakcja-
udziaJ okol o 20 redakcji z caJej Polski. mi kilku poczytnych dolnośląskich 
Ale promocja to nie tylko dziaJania po- gazet, w kt6rych systematycznie pu-
legające na realizacji projektów promo- bliku jemy teksty promocyjne o suk-
cyjnych, to przede wszystkim tworzenie cesach i zamierzeniach Polkowic. 
przyjaznego JdiIn;jtu dla Po/kowic w wo- Na bieżąco wspóJpracujemy r6w-
jewództwie dolnośląskim Duży nacisk nież z rozgłośniami radiowymi byle-
kładziemy na utIwalanie się w świado- go woj. legnickiego, dzięki czemu 
mości mieszkańców i nie tylko wizerun- sJuchacze mogą systematycznie do-
ku logo POlkawic, znaku promocyjnego wiadywać się, co interesującego 
_ ,}'oIkowice - Gmina na przyszłośćlt• dzieje się w gminie, a naprawdę 
Polkowice są gminą przyjazną, dbającą dzieje się bardzo wieje. 
o swoich mieszkańców, otwa.rtą cD.a in- - Dziękuję za 1'O'1lIlOWę. 

Hajladniejszy ogród działkowy w Polsce znajduje się 
w Polkowicach 

Na medal 
Agnieszka Mika 

Jest to POD ,,Marysieńka", na którym 
w ubiegłym tygodniu odbyły się dożynki. 

Gości OOżynek pn.ywitano pięknie wy
pieaonymi chlebami, które znalazły się 
na każdym stole. UhoooIO'Nano między 
innymi zdobywcim nagród na najład
niej5l)' ogródek działkowy (pierwsze 
miejsce zajął Stanisław Wybranowski). 
Sżczególnym momentem działkowych 
dożynek było odsłonięcie tabli<-)' upa-

miętniającej zdobycie tytułu ,,Praoowni
czego Ogrodu Działkowego roku 2(XX)". 

Został OD nadany przez Prezydium Kra
jowej Rady Polskiego ?-wiązku Dział
kowOOw zaś Bogdan Zurek, prezes 
POD "Miedzianka", otrzymał me
dal za szczególne zasługi dla swego 
ogrodu. Po godzinie 17.00 skończy
ła się część oficjalna a rozpoczęło 
się prawdziwe świętowanie ... 

• 



Informator 
POGOTOWIA 
Oepłownic:ze 993 
Gazo.ve W2 
EneIgetycllle 991 
~ 995 
Ratunka.vc 999 
fulic.i<1 997 
Straż Miejska 986 
Straż l\rlama 998 

APTEKI 

PoIkowire 
ul. Kominka Sa 
tel. 845-02-64, 
ul. Moniuszki 3a 
tel. 845-17-11, 
ul. Skalników 4 
tel. 845-23-91, 
ul. Kominka 7 
tel. 845-02-01, 
ul. Browarna 14 
tel. 847~17 

Gtębodre 
ul. Głogowska 3 
tel. 831-54-71 
Cllocian6w 
ul Wesoła 12 
tel. 818-55-36 
l~. Żeromskiego 2 
tel. 818-55-54 
Pm:mk6w 
Pl WoiIKro 12, 
tel. 831-93-25 
ul. Długa 3, 
tej. 831·97-13 
Radwanice 
ul. Przemyslowa 7, 
tei 831-13-{X), 

DyŻURY APTEK 
~ 

l100-18.00uIBro.vcnna 14 
18ro-25.00ut~4 
Pra:nk6;v 

ulDluga, 
te!. 831-97-13, 
:ID 9.00.15.00, 
rrlz. 9.00. U.oo, 
plmnO, 
1el. 831-93-25 
m. &00-15.00, 

POSTÓJ 
TAKSÓWEK 

Polkowice 

LECZNICE DLA 
ZWIERZĄT: 

PoIkowice 
845-06-66,845-13-75 
Gawozzyce 831-62-24 
Radwanice 831-16-00 
Sieroszowice 831-19-16 
Chocianów 818-52-15 

INFOMACJE 
telefoniczna 
miejscowa 913 
zrniejscowa 912 
biuro napraw 924 
zegarynka 926 
budzenie 917 
tel. zaufania ' 988 

W ubiegłym tygodniu odbył się 6. Zlot 
Kawiarenki Lubin On - line 

. Przy jaźń on - line ' A może by ta 
Agnieszka Mika, Bernard Wybierała 

tkwi prawdopodob-Pierwsze spotka
,nie odbyło się w 
piątkowy wieczór w 
Aquaparku. 

nie w anonimowości Godzina 6 rano. Pora 
i możliwości poroz- wstać, zrobić kanapki, 

Należałoby tutaj 
zadać pytanie czy 
internet może sIu-

zyc nawiązywaniu 

przyjaźni i czy są 

one prawdziwe. No 
cóż, odpowiedzieć 

nie jest łatwo u 
wielu osób interne
towa tożsamość nie 
do końca pokrywa 
się z tą prawdziwą. 

Z drugiej jednak 
strony wystarczyło 

być na tym spotka
niu i uczestniczyć 

w nim, by 
się prze
konać, że 

"cyfrową" 

mawiania na każdy . 
temat, bez obawy, 
że naraża się własną 

opinię. Zawsze 
przeclez można 

zmienić nicka (in
ternetowy pseudo
nim przyp. red.). , . 

Jak wyglądało 

spotkanie? 
W Aquaparku 

część internautów 
korzystała z atrak
cji kąpielowych, in
ni grali w bilard. 
Spotkaniu przyja
ciół z internetu to-
warzyszyły liczne 
emocje, radosne 
okrzyki i uściski. 
Nic w tym dziwne
go, bo przecież nie
którzy dobrzy "in
ternetowi" znajomi 
widzieli się na wła
sne oczy po raz 
pierwszy. Przybyli z 
całego kraju , bo też 
dla internetowej 
sieci żadna odle

głość nie 
jest pro
blemem. 

Uczest-
przyjaźń nicy z]o-
łatwo tu bawili 
jest za- się też w 
mienić Lubinie. 
na praw- i W ka-
d~iwą· ] wiarni 
Nie- ~ Lutnia 

odlączną :""""8Jłn<";;""""""Tf'_Wl'nłt ... -.""""""n koncer-
jego czę- '"'<""'I .... ...,'ł \\·~towała 

ścią było bowiem Republika . W so-
nie tyle zawieranie botni wieczór kon-
nowych znajomości, tynuowano zlotowe 
co spotkanie w "re- harce. Zabawa w 
alu " (realnym świe- gronie przyjaciół z 
cie przyp. red.) sta- internetu rozpoczę-
rych znajomych z ła się o godz. 14.00 
intenetowej paję- na terenie ,baców-
czyny. Gdzie zatem ki" , obok budynku 
tkwi fenomen roz- Pol - Miedź - Trans. 
mów odbywanych Tam można było 
za pośrednictwem skosztować dziczy-
WWW, w tak zwa- zny i napić się piwa. 
nych Chat-ro- Wybrano Miss i Mi-
omach? Co powo- stera zlotu. Najład-
duje chęć porozma- niejszą internautką 
wiania , a właściwie została dziewczyna 
popisania z kimś o pseudonimie Olu-
kogo tak naprawdę nia. Najprzystoj-
się nje zna? niejszym był Tata _ • 

wziąć herlrdt.ę 00 termaru, 
ubrać kalosze, c:łżirl&y i cie
pły weter. Do tego jeszcze 

I znowu trudno o Lary. Po raz szósty ! 
jednoznaczną odpo- na zlocie pojawiła j >.---' 

wiedź, tajemnica się Honda . ~ 

• 

potrzebne będzie d0datko
we "wyposażenie", czyli 

koszykwiklinowy, małyrx:r 
żyk i w drogę. Gdzie? Na 
grzyby. Po tygodniu pracy i 

stres'Jww.n1o od(xxząć. 
Wycieczka może być 

na rowen.e. PIZy okazji 
poprawimy 
sobie kon
dycję i lepiej 
się dotleni
my. a, któ
IL:j v.ybiera
ją się dalej, 
np. w byłe 
zielonogór
skie mogą 

przez szybę 
samochodu 
podziwiać 

krajobraz. 
PIZy drcr 

dzc stoją 
wodowi" 

grzybiarze 
możemy 

kupić grzy
by, jeżeli nie ~ 
udało nam! 
się nazbie- ~ 
rać właIl}dL E 

No i pochwalić się maja
mym taaakimi okazami. 
które "wpadły" nam 
ręce! 

Po burzJMym tygodniu; 
pełnym pracy~
łam i ja 2IObić sobie dłuż
szy spacer. Odreagować i 

na grzyby ... 
pooddychać pełną piersią. 
Zapomnieć o pilnej ,,r0-

bocie" i o płynącym cza-

sie. Jak postano.viłam tak 
zrobiłam. Oto jestem w 

w lesie. Jak wspa
niale! Słychać śpiew pta
ków, szum drzew, czuć 
lekki powiew chłodnego, 
już jesiennego wiatru. Wi
dać brzózki, pewnie będą 

tam koźlarze, 
czyli tzw. ker 
zaki. 'llzeba 

na rodzinka". 
Słyszę jakieś 
okrzyki za
chwytu wda
li. Pewnie ja
kiś grzybiarz 
ma1azł pięk

ny okaz. Pój
dę sprawdzie, 
może coś 

pIZegapil. 
Znalazł na
prawdę pięk

nego borowi
ka i najwyraź
niej niczego 
nie prz.eoczył. 
Nie dziwię 

się, że aż s0-

bie krzyknął. 
Pewnie lubi 
grzybobra
nie, bo jak 
można tego 
nie lubić. -
Pani, żeby 

chodzić na 
'_' .... _ _ grzyby, trze-

Tekst j zdjęcia: 
Wioleta Kośmider 

ba dobrze znać las - za
pewnia tarszy pan z ker 
szykiem. - A ja? - pewnie 

całym koszem grzybów -
śmieję się nieszczerzc, tr0-

chę żałując, że nie zoba-

4'P"lł" .IlU a'IT rrn~"'lc mÓW1U 

że znam, chodzę po tych czę tych pewnych miejsc. 
lasach już od 351at Mogę Ale nic straconego. 
pokazać takie, wie Pani. Ruszyłam w knieję i n.e-
pewne miejsca Albo Je- czywiście wyszłam z pel-
piej nie - spojrzał na mnie nym koszem. Bez łaski, 
uważnym wzrokiem za- ja też mogę już powie-

stanaWlaJąc ę pewnie 
nad moimi możliwościa
mi jako zbieracza - Mam 
swoje i na pewno wyjdę z 

dzieć, że mam swoje 
,,miejsca". Pozostaną 

one jednak moją słodką 
tajemnicą. 

Przez dwa lata trwala budowa" trzy 
tygodnie montaż I następne trzy 

tygodnie strojenie orqanów 
klasycznych w polkowickim ko~ciele 

p. w. ~więtego Michała Archanioła 

Grający pomnik 
Daria Berezowska 

W pracach tych nie
zmiernie pomógł prof. 
Andrzej Chorościń ki, 
rektor Akademii Mu
zycznej im. Fryderyka 
Chopina w Warszawie. 
Rada Parafii w po
dziękowaniu za tę 

pomoc i cenne uwagi 
sfinan owala nagra
nie płyty CD z u two
rami wybitnych kom
pozytorów w wyko
naniu profesora Cho
rościńskiego. które 
zagrał na nowych, .. 

Wrocławskiej pod dy
rekcją Małgorzaty So
piechy - Muziol przy 
akompaniamencie or
ganowym Bogusława 

Raby. Natomiast po 
mszy świętej będzie 

polkowickich orga- ~ tm1~!~:"';:;· iiiii&; 
nach. PielWsze eg- ~ __ ........ _ 
zemplarze płyty -
otrzymają zaproszeni 
goście podczas po
święcenia instrumen
tu, które odbędzie się 
29 września o godzinie 
17. Podczas uroczy tej 
mszy świętej odpusto
wej wystąpi Chór Aka
demicki Politechniki 

można wysłuchać kon
certu organowego • 
recitalu w wykonaniu 
Piotra Rojka, który 
wykona utwory Joban
na Sebastiana Bacha, 
Feliksa Mendelssohna 
- Bartholdiego i Le
ona Boelmanna. 

Klaudyna Rachula, uczennica klasy 
piątej SP nr 2 w Polkowicach jest nie do 
pokonania przez swoje rówie~niczki 

w skokach na skakance 

Jak polny konik 
Daria Berezowska 

Wraz z młodszą sio
strą i bratem biorą 

udział w przeróżnych 
turniejach, konk:ur ach 
i zajęciach organizowa
nych przez Polkowicki 
Ośrodek 

Kultury 
Sportu i 
Rekre-
acji. Pod
czas wła

sme ta
kich zajęć 

porto- 1 
wych dla !!o 

dzieci ~ 
"Mistrz .! 

skakanki" 
instruktorki Domu 
Kultury zorganizowały 
konkur skoków na 
skakance, w którym 
wygrała Klaudyna. 
Pierwszą skakankę 

dostała w prezencie od 

babci, gdy miała 3 lat
ka. Skoki na skakance 
to jej ulubione zajęcie 
na podwórku. Do ta
kich konkur ów jak tcn 
zorganizowany przez 

POKSiR specjalnie się 
nie przygotowuje, po 
prostu przychodzi i 
skacze. Obecnie jej re
kord wynosi 2500 tys. 
skoków za jednym po
dejściem. 

Informator 
kulturalny 

KINO 

Polkowice: 
,. Gladiator" 
16-17 wrześrua godz. 

17,20 
"Tht! Flinslones: 

niech żyje Rock Vegas" 
21-22 września godz. 

8.00, 10.00, 12.00, 17.00 
23-24 września godz. 

16.00 

WYSTAWY 

Polkowice: 
Fotograficzna 
Od 15 - 22 września 
"Dni Polkowic" w Sta-

rostwie 
"Polkowicki k.-wietnik" 

w hibliotece 
.,Niedziela w Parku" 

w spółdzielni 

KONKURSY, 

TURNIEJE, 

GRY 

Polkowice: 
"Tęczowe okno" 

otwarty konk\lT. pla
styczny dla dzieci 

21 września godz. 
16.00.DK 
"Zagadki smoka" dla 

dzieci w wieku od 6 do 
Blat 

22 września godz. 
15.00, DK 

Gaworzyce: 
Konkurs fotograficzny 

"Zdjęcie z wakacji" 
Nadsyłanie prac do 15 

września, DK Jowisz 

DOŻYNKI 
GMINNE, 

UROCZYSTOŚCI 
Gaworzyce: 
Dożynki gminne, w 

programie m.in. wystę
py zespołów ludowych 

17 września 

UWAGA 

0l0cian0wski Ośrodek 
Kultwywe wrześniu orga
nizuje nabór do poszcze
gólnych sekcji: plas1yc:znej, 
teatralnej, nauki 'l}Y na in
stnunentach dętych, nauki 
'l}Y na gitarze, nauki 'l}Y na 
akordeonie, estrady 
dziewczęcej. na kurs tańca 
towarzyskiego dla mło

dzieży i kółko modelar -
skie. 

Ponadto w każdym . 
ośrodku kultury odbywa 
się szereg róznorodnych. 
zabaw, gier i koru..11t'SÓW 
dla dzieci, młodzieży i 
dorosłych. 



/ . 

Mikser 

tym tygodniu w konkursie 
"Śmiech to zd.rowie"zwyciężyła 

IIL-~~~Jolaota Pleńko. 

Często okazujesię,żepozakupac:h wsklepie 
IpowrociecJodomunasznowynabyteknie 

spełnia naszychoc:zekiwań 

Problem reklamacji 
Monika Szatkowska 

Kupiłaś sobie ekstra 
buty. Ale twoja radość 
trwała krótko ... już po 
kilku dniach odpadł ci 
obcas. Nie martw się, 
możesz zgłosić się z 
reklamacją. A kartka z 
napisem "Reklamacji 
nie uwzględnia się" 
nic nie znaczy. I tak 
masz do niej prawo. W 
przypadku artykułów 

przemysłowych masz 
na to rok. Aby sprze
dawca uwzględnił re
klamację potrzebny ci 
będzie rachunek lub 
paragon z kasy fiskal
nej. Tylko w ten spo
sób udowodnisz, że 

dany towar kupiłaś w 
tym sklepie. Na niek
tóre przedmioty otrzy
mujesz gwarancję od 
producenta. Je t to za-

pewnienie, że jeżeli 
dana rzecz się zepsuje 
zostanie za darmo na
prawiona. Nie znaczy 
to jednak, że sprze
dawca może cię do 
niego odesłać. Mimo, 
że gwarancję daje wy
twórca to jest jeszcze 
rękojmia, która ozna
cza, że właściciel skle
pu bierze odpowie
dzialność za towar, 
który oferuje. 1)rko od 
Ciebie zależy, czy swo
ich praw dochodzić 

będziesz z rękojmi czy 
z gwarancji. Na roz
patrzenie sprawy sklep 
ma 14 dni. Jeżeli re
klamacja nie została 

przyjęta, możesz do
chodzić swoich praw w 
sadzie konsumenckim 
lub rejonowym. 

Uwaga Salmonelloza! 
Powiatowy lekarz WeterynarII w 

Polkowicach sygnalizuje o zagrożeniu 
zwiqzanym ze sprzedażq drobiu 

bitego, pochodzącego z nielegalnego 
uboju drobiu, bez nadzoru sanitarno

weterynaryjnego. 

Drób taki nie pOSiada świadectw 
weterynaryjnych. 

Na zwycięzców jak zwykle czekają nagrody. Od
powiedzi prosimy przysyłać na kartkach poczto
wych na adres redakcji. Poprzedni konkurs wygra
ła Ola Padniewska, nagroda do odebrania w re
dakcji. 

Drób bity w ubojniach drobiu będą
cych pod nadzorem Inspekcji Wetery

naryjnej zaopatrzony jest w 
świadectwa sanitarno - wetery

naryjne, stwierdzające badanie, datę 
badania, lIoś( zbadanych sztuk oraz 
miejsce uboju. Świadectwo zaopatr-Sponsorem nagrody jest AQUA 

PARK zone jest podpisem wraz z Imienną 
pieczątką lekarza nadzorującego. 

~-... 

~ w.n .... 
POU<OWICł $.A. 

Grzybobranie ... by bezpieczne było 
o popularności kulinarnej grzybów decydują przede wszystkim 

ich walory smakowe i aromatyczne. 
Niektóre grzyby zawierają substancje 
szkodliwe dla zdrowia, jak muskaryna 
i kwas helvellowy. Spożycie takich 
grzybów grozi ciężkim zatruciem, a 
nawet śmiercią. Dlatego bardzo po
mocne przy rozpoznawaniu grzybów 
są różne publikacje. 
Jeżeli chcemy grzyby przedawać 

powinny one być prawdzone przez 
grzyboznawcę. Niestety w naszym po

wiecie takiej osoby nie ma. Jeżeli chcemy by grzyby zobaczył facho
wiec musimy jechać do Legnicy, do Wojewódzkiej Stacji Epidemio- ł 
logiczno - Sanitarnej. Jednorazowe sprawdzenie grzybów kosztuje -,j 
około 40 zł. -
Monika Szatkawka 
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HoroskOp 
BARAN 
Jesień idzie i Barany odczuwają to niezwykle boleś

nie, A tymczasem ta jesień może być dla nich zupełnie 
\ryjątkowa. Będzie jesienna miłość i jesienne wzloty. 
Będzie też czas, by przygotować się na zimowe proble
my. 

BYK 
Byki na ogół stąpają twardo po ziemi i czasem na 

lJm tracą. Te wśród nich, które są marzycielami, teraz 
mogą liczyć na bardzo dobry okres. Marzenia zaczną 
się spełniać 

BLIŹNIĘTA 
Od pewnego czasu niewiele się wokół Bliźniąt dzie

je, bo też Bliźnięta zachowują się przedziwnie. Chowa
nie głowy w piasek niczego nie załatwia. Wiedzą to już 
nawet bardziej inteligentne strusie. 

RAK 
Nadal świetny okres dla Raków. W pracy wszyscy 

klepią po plecach, w domu sprawnie przeprowadzony 
remont i powodzenie w miłości. 

LEW 

Słońce zachodzi coraz wcześniej a o zmroku oczy 
Lwom same się kleją. Radzę je szerzej otworzyć, bo 
dużo się wokół was dzieje. Można coś ciekawego prze
oczyć. 

PANNA 
Już niedługo twoje nadzieje na lnilOŚĆ przez duże 

"M" spełnią się. Chyba, że po raz kolejny uda ci ię 
przespać okazję, którą podsuwa los. 

WAGA 
Wagi biegają, wszędzie ich pełno, załatwiają każdego 

dnia wiele sprawa po powrocie do domu nie mogą do
trwać do końca telewizyjnych "Wiadomości". 

SKORPION 

Czasami uśmiech może załatwić o wiele więcej niż 
awantura Skorpiony wolą jednak krzyczeć nil rozma
wiać. 

STRZELEC 

I jak zadowolić Strzelca? Zawsze znajdzie sobie prze
ciwności losu, kłopoty i powody, by ponarzekać. 1Ym
czasem świat wcale nie jest do końca zły, tylko czasem 
trzeba chcieć to zauważyć. 

KOZIOROŻEC 
Koziorożec jest obrażony na cały świat l}mczasem 

ktoś czeka na zaproszenie, albo chętnie dałby się Ko
ziorożcowizaprosić na kolację przy świecach. Wiecznie 
czekać nie będzie. 

WODNIK 
Uśmiech losu, niespodziewana, al.e dobra wiado

mość, może podwyżka albo awans - oto, co czeka Wod
nika w najbliższym tygodniu. We wtorek przypł)w go
tówki. 

RYBY 
Ryby nie mogą się "wykopać" spod sterty obowiąz

ków. Niewiele wskazuje, by mogło się to w naJbl.i.m;ym 
czasie zmienić. No chyba, że ponad poczucie obowiąz- '. 
ku postawicie odrobinę szaleństwa Naprawdę nic się 
niestanie. 



Konkrety Polkowickie 

ias Dwie zos awi 
• 

W strategii dla naszego regionu zapisano, 
że Dolny Śląsk jest bramą do Europy. 

Skoro tak, to zorganizowanie przy tej bramie, 
w jaworskim zamku, 

Europejskiego Centrum Integracji Dzieci i Młodzieży 
byłoby niezwykle trafną decyzją. 

Tu młodzi ludzie mogliby uczyć się pOlskiego języka, 
poznawać naszą kulturę , uczestniczyć w twórczych 

warsztatach plastycznych, teatralnych itp . 

P rzez reprezentacyjną bra 
mę najlepiej przejść z za

tkanym nosem. Odór moczu 
trudny jest do zniesienia. Wokół 
zabytku, na trawie pod krzaka
mi i na kamiennych murkach 
amatorzy nalewek i innych po
ślednich trunków urządzają so
bie towarzyskie spotkania. W 
Jnworze nie ma strażników miej
skich, więc czują się jak u siebie 
w domu. Wszędzie poniewiera
Ją się śmieci, foliowe worki i bu
telki . Zaniedbany zamek jak 
magnes przyciąga ludzi ,,0 spe
cyficznych upodobaniach spę
dzania wolnego czasu" - dyplo
matycznie stwierdza Sławomir 
Janus, dyrektor Jaworskiego 
Ośrodka Kultury. 

Marysieńka 
nocowała 

Zabytkowa 
piastowska wa
rownia, w prze
szłości siedzi
ba książąt 
i gu-

bernator6w, była niegdyś powo
dem dumy mieszkańców. teraz. 
nie!;tety, wyłącznie w:;tydu. Mó
wi! o tym na ostatnjej przedwa
kacyjnej sesji jeden z radnych, 
Kazimierz Oliwa, domagając się 
od burmistrza odpowiedzi na 
pytanie, czy i jak władze zamie
rzają poprawić wizerunek za
bytku. 

Tutaj w 1490 roku gościł 
Władysław Jagiellończyk i dwu
krotnie nocowała kr610wa Mary
sieńka Sobieska - 28 lipca 1687 
roku, jadąc do wód w Ciepli
cach, i w drodze powrotnej, 20 
sierpnia. Ranga jaworskiego 
zamku zaczęła podupadać w 
połowie XV1Il wieku, kiedy król 
pruski Fryderyk Wielki zadecy-

dował o jego przeznaczeniu 
na więzienie i zakład dla 

psychicznie chorych. 
Funkcję więzienną 
zamek pełnił aż do 
1955 roku. Podczas 

wojny przetrzy
mywano tu 

kobiety 

Stanisław Tomczak, burmistrz Jawora, gotów byłby oddać zamek za 
symboliczną złotówkę, jeśli kontrahent miałby rozsądny projekt zago

spodarowania obiektu. 

Dziedziniec z tablicą upamiętniającą więzione w zamku kobiety. 

z Francji, Belgii i orwegii, a 
później został przejęty przez 
Służbę Bezpieczeństwa. 

Kula u nogi 
Dopiero po "październiko

wej odwilży" w zamkowe mury 
wprowadziły się cywilne insty
tucje, głównie kulturalne i oświa
towe. Obecnie licząca 2700 me
trów kwadratowych powierzch
nia wykorzystywana jest w okolo 
dwóch trzecich. Znajdują się tu
taj m.in. siedziby ogniska mu
zycznego, pracowni plastycznej 
Jaworskiego Ośrodka Kultury, 
klubu anonimowych alkoholi
ków, prywatnych biur i magazy
nów. Jedna trzecia nie jest w ogó
le użytkowana z powodu prze
rwanego parę lat temu remontu. 
Prace rozpoczęło miasto, ale z 
braku pieniędzy nie było w sta
nie ich dokończyć. 

- Remont tak potężnego 
obiektu i jego utrzymanie prze
kracza możliwości finansowe 
miasta - mówi burmistrz Stani
sław Tomcza k, nie kryjąc, że wła
dze najchętniej pozbyłyby się 
tego niechcianego prezentu, któ
ry spadł na gminę po komunali
zacji mienia na początku lat 90. 
Być może gdyby Jawor był tak 
bogaty jak gminy Zagłębia Mie
dziowego, wszyscy cieszyliby się 
z takiego podarunku, ale przy 
skromnym, wynoszącym prawie 
28 mln zł budżecie zamczysko 
stało się kulą u nogi. 

Widmo ruiny 
- Obarczając gminy obowiąz

kiem utrzymania zabytków, 
państwo pozostawiło samorzą
dy samym sobie - mówi dyrek
tor Janus. - Za taką decyzją po
winny pójść programy i fundu
sze pomocowe, bo przecież sami 
nigdy nie uporamy się z tym pro
blemem i cenne zabytki siłą rze
czy będą ulegały powolnej degra
dacji. 

Na ten rok radni przewidzie
li w budżecie tylko niewielką 

kwotę na najpilniejsze prace za
bezpieczające budynek przed 
dalszą dewastacją. Również w 
tym samym celu z początkiem 
sierpnia zamek wydzielono ze 
struktur JOK-u i przekazano pod 
Zarząd Inwestycji Miejskich, któ
ry - mając ekipy remontowe -
będzie mógł przeprowadzać bie
żące prace konserwacyjne. 
Przede wszystkim pilnej napra
wy wymaga przeciekający dach 
i dziurawe rynny. Ale wiadomo, 
że to tylko zastępcze półśrodki 
chroniące zabytkową budowlę 
przed całkowitą ruiną. 

Za jedną złotówkę 
Problem może rozwiązać tyl

ko zmiana właściciela i sensow
ne zagospodarowanie pomiesz
czeń. Próby znalezienia kupca 
jak na ra.zie niewiele dały, cho
ciaż pewne zainteresowanie 
bylo. Od wiosny, kiedy w prasie 
ukazały się ogłoszenia o sprze
daży, zamek oglądało kilku po
tencjalnych inwestorów. Jednak 
za każdym razem kończyło się 
wyłącznie na wizytach, nikt z 
nich nie był zainteresowany 
transakcją· 

Ogłoszenie o sprzedaży 
umieszczono również na stronie 
mternetowej Urzędu Miasta w 
ofercie inwestycyjnej. Jednak 
wydaje się mało prawdopodob
ne, by na tak duży obiekt zna
lazł się kupiec z ogłoszenia. Bur
mistrz zapewnia, że gotów był
by oddać zamek za symboliczną 
złotówkę, pod warunkiem że 
kontrahent zaproponowałby 
rozsądny projekt zagospodaro
wania obiektu. 

Brama Europy 
Również władze miasta 

same głowią się nad koncepcję 
użytkowania zamku. 

- Naszym zdaniem najlepiej 
urządzić w nim ponadregional
ne centrum konferencyjne -
uważa burmistrzTomczak. Wia
domo jednak, że gmina sama ta-

O O 

Fol. WINCENTY KOŁOOZIEJSKI 

kiej instytucji nie jest w sŁanie 
utrzymać. Stąd pomysł przeka
zania zamku pod skrzydła Urzę
du Marszałkowskiego we Wro
cławiu. 

- W strategii dla naszego re
gionu - dodaje dyręktor Janus -
zapisano, że Dolny Sląsk jest bra
mą do Europy. Skoro tak, to zor
ganizowanie przy tej bramie, w 
Jaworze, Europejskiego Centrum 
Integracji Dzieci i Młodzieży by
łoby niezwykle trafną decyzją. 
Tu młodzi ludzie mogliby uczyć 
się polskiego języka, poznawać 
naszą kulturę, uczestniczyć w 
twórczych warsztatach pla
stycznych, teatralnych itp. Mia
sto doskonale nadaje się do tego 
celu, mamy do zaoferowania 
wiele atrakcji: krytą pływalnię, 
basen, tereny sportowe, a także 
ciekawą pod względem tury
stycznym okolicę. 

Wrocław pomoże? 
Te wszystkie argumenty 

będą z pewnością przytaczane 
podczas wyjazdowego posie
dzenia komisji kultury Dolno
śląskiego Sejmiku zaplanowa
nego na 25 września w Jawo
rze. Debata poświęcona będzie 
właśnie planom zagospodaro
wania zamku - kłopotliwej 
schedy po piastowskich przod
kach. Miejscowi postarają się 
przekonać dolnośląskich rad
nych do koncepcji młodzieżo
wego centrum. Do połowy 
września szczegółowy wniosek 
opracowany przez burmistrza 
Tomczaka i jego ludzi z działu 
promocji, JOK i muzeum, ma 
trafić do Sejmiku. 

W Jaworze wychodzą z za
łożenia, że z pozycji Wrocławia 
łatwier sięgnąć po pieniądze z 
funduszy krajowych i zagranicz
nych na ratowanie zabytku i 
urządzenie w nim instytucji słu
żącej europejskiej integracji mło
dego pokolenia. Władlle małego 
miasteczka takiej siły przebicia z 
pewnością nie mają. 

Maria Kuncaitis ------=-
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Szczypiorniści na parkiety 

Fot GRZEGORZ SPAŁA 

Czy w tym sezonie głogowscy kibice będą zawdowoleni? 

Rozgrywki ligowe sezonu 
2000/2001 rozpoczyna ją 

piłkarze ręczni. Pierwsze w naj
bliższą sobotę wybiegną na par
kiety zespoły I ligi serii A i B, w 
tym Cuprum Bank Zagłębie Lu
bin i SPR Chrobry Głogów. Ty- . 
dzień pófniej ligowe zmagania 
zainaugurują drużyny drugoli
gowe (J(PR Miedź Legnica). Star
towi naszych pierwszoligowców 
towarzyszą duże oczekiwania 
kibiców, gdyż oba zespoły w po
przednim sezonie mocno rozcza
rowały. Przypomnijmy, że Chro
bry długo bronił się przed spad
kiem, a Zagłębie wprawdzie 
awansowało w ostatniej chwili 
do czołowej ,,6", nie odegrało 
jednak w rywalizacji najlep
szych siódemek kraju żadnej roll. 
Ponadto w obu drużynach, w 
tra kde rozgrywek minionego se
zonu, zmieniano trenerów, lecz 
decyzje te były mocno spóźnio
ne i nic nie dały . Do nowych roz
grywek zarówno Zagłębie, jak i 
Chrobry przystępują wzmocnie
ni, więc obie drużyny stać na za
jęcie czotowych lokat w swoich 
ligach. 

CUPRUM-B ZAGŁĘBIE 
LUBIN zagra w gronie zespo
łów : Wybrzeże Gdańsk (mistrz 
Połski), Orlen d . Petro Płock (wi
cemistrz) oraz Śłąsk Wroc1aw, 
Strzelec/Lider Kielce, Warsza
wianka Warszawa, AZS AWF 

. Biała Podlaska, Spójnia Gdańsk, 
MetalpIast Obqrniki Wlkp ., 
Olimpia Piekary Sląskie oraz be
niaminków - MSPR Łód ź i 
MM TS Kwidzyn. Inauguracja 
pierwszej rundy - 16 września 
(Zagłębie gra w Łodzi), zakoń
czenie 18 listopada 2000 r. Roz
grywki , podobnie jak w po
przednim sezonie, będą prowa
dzone najpierw systemem dwu
rundowym (mecz i rewanż) . 

Później nastąpi podział na dwie 
grupy: o mie~ca 1.-6. i 7.-12., a 
zespoły rozegrają po 10 spotkań 
(mecz i rewanż) z zaliczeniem 
dorobku punktowego z pierw
szej fazy rozgrywek. Do I ligi se
rii B zostan-l zdegradowanie 
dwa ostatnie zespoły . 

Kadra zespołu 
Bramkarze: Roman Zaprut

ko (ur. w 1967 r.), Vitalij Covtun 
(75), Feliks Filipek (75). Rozgry-

wający: JaKub Blejsz (76), To
masz Fabiszewski (79), Łukasz 
Jasiński (78), Dmytro Kamielin 
(74), Tomasz Morawski (78), 
Andrzej Pułka (67), Adam Ste
czek (76). Skrzydłowi: ArtuT 
Czarny (73), Andrzej Brygier 
(81), Damian Demczuk (76), To
masz Folga (74), Tomasz Ko
złowski (78), Łukasz Kruczkow
ski (78). Obrotowi: Sebastian 
Wierzbicki (78), Bartosz Wuszter 
(77). 

Przybyli: Andrzej Pulka (po
wrót z Niemiec), Jakub Blejsz i 
Feliks Fi1ipek (obaj Paria Szcze
cin), Bartosz Wuszter (Orlen 
Płock), Tomasz Folga (Śląsk Wro
cław), Andrzej Brygier (Bel-Pol 
Świdnica), Łukasz Kruczkowski 
(powrót z wypożyczenia do 
Chrobrego Głogów) . Ubyli: Piotr 
Będzikowski i Dariusz Ordo
nowski (wypożyczeni do Chro
brego), Paweł Wysoczański (wy
pożyczony do Miedzi Legnica). 

Terminar.z spotkań u siebie 
- l runda: 

20.09 Zagłębie - Strzelec/li
der (godz. 18), 30.09 Zagłębie -
Spójnia (godz. 18), 14.10 Zaglę
bie - Warszawianka (godz. 18), 
4.11 Zagłębie - Wybrzeże (godz. 
18), 18.11 Zagłębie - AZS Biała 
Podlaska (godz. 19) 

Michał Kaniowski, trener 
Zagłębia: - Wiem, że są duże 
oczekiwania w Lubinie na lep
sze występy piłkarzy ręcznych. 
I są to oczekiwania uzasadnio
ne, bo nie tak dawno juniorzy 
tego klubu byli mistrzami Pol
ski. Ten zespół stać na więcej, 
co opieram na solidnie przepra
cowanym okresie przygoto
wawczym. Z mojej obserwacji 
gier kontrolnych wynika, że ze
spół popełnia zbyt wiele błędów 
technicznych. Duże są także 
możliwości poprawienia gry 
obronnej i szybkich ataków z 
kontry. Inną rolę pow.inien peł
nić w drużynie Tomasz Mo
rawski, gdyż zawodnik tej kla
sy ni.e może wchodzić tylko do 
gry ofensywnej. Jeżeli ma się 
rozwijać, nie powinien w trak
cie meczu siedzieć na ławce . 
Uważam, że Zagłębie stać na 
pierwszą trójkę. Nie będzie jed
nak łatwo, gdyż konkurenci też 
się wzmocnili . 

SPR CHROBRY GŁOGÓW 
wystąpi w powiększonej do 14 
zespołów lidze, mając za rywa
li: Pogoń Zabrze, Padę Szczecin 
(spadkowicze z serii A), MKS 
Końskie, Stilon Gorzów, AZS 
AWF Warszawa, Wolsztyniaka 
Wolsztyn, MTS Chrzanów, 
Kasztelana Sierpce oraz baenia
minków - Grunwald Poznań, 
Wisłę Sandomierz, Gwardię 
Opole, RTS Eltast Radom i SMS 
Gdańsk. Początek pierwszej run
dy - 16 września (Chrobry gra w 
Warszawie) , zakończenie - 16 
grudnia. Rozgrywki przeprowa
dzone zostaną systemem dwu
rundowym (każdy z każdym). 
Do l ligi serii A awansują dwie 
na jlepsze drużyny, do II ligi spa
dają trzy ostatnie. 

Kadra zespołu 
Bramkarze: Jan Rak (71), Wi

talij Peniaz (66), Marcin Okrasm
ski (80), Tomasz Kułak (78). Roz
grywający: Mariusz Bartosze
wicz (74), Piotr Będzikowski (72), 
Przemysław Darowski (76), Piotr 
Kaczmarek (68), Dariusz Konrad 
(70), Krzysztof Przybysz (68), 
Patrycjusz Sękiewicz (80), Woj
ciech Stolarek (82). Skrzydłowi: 
Sebastian Dankowski (80), Mar
cin Gośko (71), WojciechSkołoz
drzy (65), Radosław Zmurko 
(79). Obrotowi: Bartłomiej Dzie
wiatowski (77), Robert Kami
niarz (80), Dariusz Ordonowski 
(69), Andrzej Sowa (68). 

Przybyli: Marcin Gośko i 
Wojdech Skolozdrzy (powrót z 
Niemiec), Piotr Będzikowski i 
Dariusz Ordonowski (wypoży
czenie z Zagłębie Lubin), Prze
mysław Darowski (powrót z 
wypożyczenia do AZS Zielona 
Góra). 

Ubyli: Tomasz Kaczmarek 
(skreślony z listy zawodników), 
Piotr Kochaniec (powrót do Wi
sły Puławy), Grzegorz Piotrow
ski (Stilon Gorzów). 

Terminarz spotkań u siebie
I runda: 

23.09 Chrobry - Kasztelan, 
7.10 Chrobry - MTS Chrzanów, 
21.10 Chrobry - Wisła, 18.11 
Chrobry - Paria, 2.12 Chrobry -
Gwardia, 16.12 Chrobry - Stilon. 
Wszystkie mecze rozpoczną się 
o godz. 17. 

Bolesław Olejniczak, trener 
SPR Chrobry: - Nie dopuszczam 
myśli, że zespół może prezento
wać postawę podobną jak w po
przednim sezonie. Przygotowa
nia przebiegły zgodnie z planem, 
byliśmy na zgrupowaniu w Be
skidach, a po powrocie drużyna 
rozegrała 15 spotkań kontrol
nych z wymagającymi przeciw
nikami (m.in . Sląskiem, Zagłę
biem, Metalpiastem). Drużyna 
jest silniejsza niż w poprzednim 
ezonie. Sądzę, że powinniśmy 
walczyć o czołowe lokaty, lecz 
nie chcę nic obiecywać. Nie ukry
wam, że działacze po dchu liczą 
na awans do serii A I ligi, a do 
tego dochodzi d uże zapotrzebo
wanie oraz oczekiwanie W Glo
gowie na najwyższą klasę roz
grywek. Aby tak się stało, po
trzeba solidnej gry zawodników 
w każdym spotkaniu oraz, co nie 
jest bez znaczenia, trochę ... 
szczęścia. 

Nikodem Mielcarek 

Konkrety Polkowickie 

Do trzech razy sztuka 
Końcówka minionego sezonu 

w rr lidze piłki ręcznej 
przypominała film grozy. 
Przed ostatnią kolejką w wal
ce o awans liczyły się dwie 
drużyny: Gwardia Opole i 
Miedź Legnica W ostatnim 
meczu GWClrdziści niespodzie
wanie przegrali w Brzegu z 
miejscowym Orlikiem. Mie
dzianka pojechała do Tarno
wa, by zmierzyć się z Unią, z 
którą w pierwszej rundzie 
wysoko wygrała we własnej 
hali. By awansować, wystar
czyło wygrać choćby jedną 
bramką. Tak się jednak nie sta
lo. Zawodnicy pół dnia spędzili 
w autokarze, który po drodze 
się zepsuł. W efekcie legnicza
nie przybyli na halę piętnaście 
minut przed spotkaniem. O re
generacji sił nie mogło być 
mowy. Miedi w Tarnowie 
przegrała i o awansie trzeba 
było zapomni~. 

- Czy żal takiej szansy? 

OCzYWiście, że żal 
Nie trzeba chyba tłumaczyć, 

jak to przeżyliśmy - wsponuna 
trener legnickich szczypiorni
stów, Walenty Winok-urow. 

- Gdybyśmy awansowali, 
bylibyśmy w pełni przygoto
wani na I ligę, zarówno od 
strony sportowej, jak i finan
sowej. W serii B pierwszej ligi 
nie ma tak dużo wyższego po
ziomu. Pierwsze cztery zespo
ły są naprawdę mocne. Resz
tę można spokojnie ograć. 
Uważam, że moglibyśmy z 
powodzeniem powalczyć o 
pierwszą szóstkę - twierdzi 
prezes KPR Miedi 96J Woj
ciech Butrym. 

W klubie trwają przygoto
wania do nowego sezonu. 
Miedź rozpocznie go 23 
września, podejmując w hali 
przy Lotniczej zespół Orlika 
• Czwórki Brzeg Dolny. Za
wodnicy do inauguracji tre
nowaĆ będą na własnych 
obiektach. W sierpniu zali
czyli ciężki obóz górski w 
Polanicy Trener Winokurow 
jest zdania, że to powinno 
zaprocentować w sezonie. Po 
powrocie :t. obozu Mieeli ro
zegrała dwa sparingi z GKP 
Gorzów (I liga). W pierw-
zym spotkaniu padl remis, a 

w drugim lepsi okazali się go
rzowianie, strzelając cztery 
bramki więcej. Z drużyny 
nikt nie odszedł Najbliżej 
tego był Radosław Fabiszew
ski, który miał kilka propozy
cji z pierwszoligowych klu
bów, m.in z Chrobrego Gło
gów, Metalpastu Oborniki, 
Grunwaldu Poznań i Wolsz
tyniaka. Ostatecznie Fabi
szewski dał się namówić 
działaczom i został w druży
nie. W nowym sezonie W bar
wach Miedzi zagra dwóch 
nowych zawodników. To
ma z Góreczny występował 
w Miedziance przed dwoma 
laty, jednak na długo z gry 
wykluczyła go kontuzja. Wa
lenty Winokurow liczy, że 
powrót tego zawodnikil bę
dzie wzmocnieniem. Podob
nie jak w przypadku wypo-

życzonego z Zagłębia Lubin 
Pawła Wysoczanskiego. Do 
kadry zespołu dołączono 
również 

grupę utalentowanych 
juniorów 

Tacy gracze, jak Gdula, Pio
trowicz, Bernadowski, Kur
dziel, Grądek czy Sroka nieba
wem powinni odgrywać w ze
spole znaczącą rolę· 

Przed sezonem działacze 
spotkali się z drużyną i jasno 
określono cel na nowy sezon. 

- W tym sezonie musimy 
awansować. Będzie to trzecie 
podejście, ale ostatnie. Mamy 
młody zespół. Kilka lat temu, po 
spadku z I ligi, spadło zaintere
sowanie młodzieży piłką ręcz
ną. Sukcesywnie odbudowuje
my ~zkolenie. RozwiijzClliśmy 
już problemy wynika~lce z tego, 
że n iektórzy zawodnicy studiu
ją, przez co trener nie zawsze 
miał wszystkich do dyspozycji. 
Teraz będziemy ich dowozić na 
mecze - mówi prezes Wojciech 
Bu trym. 

Prezes Wojciech Butrym 
zapewnia, że nie najgorzej wy
gląda sytuacja finansowa klu
bu. Na utrzymanie drużyny 
powinno wystarczyć. 

- Koszty są spore. Jesteśmy 
jednak dobrej myśli. Mogę zdra
dzić, że prowadzimy poważne 
rozmowy z fim'ą, która chce 
.zostać naszym sponsorem. 
Wszystko wyjaśni się najpóźniej 
do 15 października. Wtedy stać 
byłoby nas na kilka transferów 
- mówi Wojciech Butrym. 

Dobrej myśli jest trener Wa
lenty Winokurow. 

- Po roku mojej pracy dru
żyna 

zaczęła grać zespołowo 
Dobrze układa się współ

praca między bramkarzem a 
obroną. To w piice ręcznej pod
stawa. 

W nowym sezonie szcq
piomistom Miedzi przyjdzie 
walczyć O awans w nowej gru
pie. Część drużyn nie jest zna
na legnickim szkoleniowcom. 
Według trenera Winokurowa, 
najgroźniejszymi rywalami 
jego zespołu będzie Orlik 
Brzeg, z którym Miedź spotka 
się na inaugurację, oraz AZS 
Zielona Góra. Wielką niewia
dorną jest spadkowicz z 
pierwszej ligi - GKS Contipasz 
Grodków. 

Kadra KPR Miedź 96 Le
gnica na sezon 2000/2001: 

Bramkarze: Przemysław 
Koch, Marcin Pieczyński 

Zawodnicy z pola: Radosław 
Fabiszewski, Robert Łokudjew
ski,Jarosław Hipner, Tomasz Ma} 
chrzyk, Kamil Sukiennik, Wie
sław Jasie, Grzegorz Kurzydło, 
GrzegorL Kurdziel, Daniel Gdu
la, Dariusz Piotrowicz, Maciej 
5rok., , Łukasz Grądek, Sławomir 
Stęiowski, Jarosław Mazur, Da
niel Sołoducha, Tomasz Kikut, 
Robert Grębosz, Bartłomiej Ber
nadowski, Paweł Wysoczański, 
Tomasz G6reczny. 

Paweł Jantura 
~ 
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1JHiemożliwe'~ "nlewiarygodne'~ "sensacja" to najczę~clej 
powtarzane określenia padające po występach piłkarzy 

Górnika Polkowice 

Nie do wiary! 
Anna Osadczuk 

W lidze są już na pielW
sz.ym miejscu. Znakomicie 
też sp&Jją się w Puchruze 
ligi. 

W ubiegłą niedzielę IX>
konali oni do~ 
go lidera, Odrę Opole. 
PIzed mecr.em pomiędzy 
obiema 00-
iynami IW 
tylko trzy 
pmkty roir 
niqt. D-L.ięki 

naJe drugą bramkę ~ 
t)Cmymstrzałem pIZeWlOt
ką. 1izecia bramka padła 
jużwdolicrnnym~gry, 

a ~ jej byl1bll1aSl 
Utbaniak. 

- Obawiałem się CJJj mój 
zespół wytrzyma S{X>tkanie 
~ 
OlłqJCy są 

zmęaeni,są 
{X) <Emu 
meczach 
~ 
Wjdl i jX> 

siedmiu li
ga.v)dJ. 
Obawiam 
się,że~ 

~ 
{X)IkowKza.. 

nie ZIÓMlali 

się z I}Wdla
mi punkta
mi W poje- . 
cl. ... L. • tym ~ 
U}JllUJ """".~.""",nlt....-ollt,l-"""iR) na pewno 
~ k~ nadejdzie. Będę się starał 
wypadł Górnik. jednak, by ~o to jak 

Mcczod{XXZątkulJjłdy- najJXJźniej - JXJWiedzjał po 
namic:my. W 15 minucie meczu Miro.iaw Dragan, 
Zbigniew Oajko.vski od- trener {X)1kcMiczan. 

dał mocny stnał w bramkę - Zasłużone ~ 
{X)lko.vicz.an. Notko obro- ~. Górnik lJjł 
nit, chXzldqlotami -piłka zdxyOO.vanie ~ zer 
oc:biła się o jego ręce i v.yJe- SJrlem. NIestety nie mam 
ciała ponad bramkę. 1łzy ~ćm, któIZy potra-
minuty później Mariusz fią ro:rgrywać IDf(2 w "JX>-
Ujclc~piernszego go- wietrzu" - JXJWiedzjał fum-
Ja dla połkowizm. PiłkaIze ci\rek Krótki, trener Odry 
Odxy starali się dopro.va- Opole. 
dzjć do remisu. Skuteanie, W fu1ko.vicach gcirił 
bo w Z3 minucie Zbigniew ró.vnież legendamy polski 
~ zdOOył W'jfÓłI- zesrół, Górnik Zabtze w 
nu.wą bramkę stIZałem I3lDtdl Pucharu Ugi. Pił-
~ ztzu1u..m.!ne- karze Górnika z fuIkowic 
go. nie mieli jednak respektu 

W chugiej połowie oba dla legendy. Efekt? Pięć 

2eS[rlynadalstwaJ:zdływie-- żóltjdl kartek, jedna Clef-

Je 00g0dn)dl5)'tUaqi, choć v.ooa, jedna zOCbyta brnm-
grały nieskutec2nie. W 59 ka i awam do 6vierffinału 
minucie Ujclc zdobył jed- Pudlaru Ligi poIkowi2ml. 

Rowerowe laury 
Barbara Reszczyńska 

Czołowe ekipy kolar
skie spotkały się na dru
gim Kryterium Kolar
skim w Jerzmanowej. 
Dzięki organizatorom; 
Urzędowi Gminy w 
Jerzmanowej, GOK, 
Te Chrobry Głogów, 
Zbigniewowi Delewi
czowi oraz sponsorom, 
na ulicach ścigali się ko
larze najlepszych pol
skich drużyn. W katego-

rii elity wygrał: Czajkow
ski Wśród ma<;ters6w 
tryumfowali Nadolny 
oraz Angier. Emocjonu
jący był finisz grupy ju
niorów. Czołowe miej -
ca zajęli: Bodnar, Bara
nowski i Thmiak. Wido
~kowąwrukęopuructy 
zaprezentowali zawod
nicy jadący w kategorii 
młodzik. gdzie pierwsze 
trzy miejsca zajęli: Wro-

RMQI)'tem tego spotka
nia ~ pierwszołigo.vy Gór
nik Zabxze., d1OĆch)OO każ
dy Jabicw fu1k.owiałch cze
kał na rud Nasz zespół cu
du jednak nie potIzeOO.vał i 
pewnie {Xlkonał rywali 1:0. 
Autorem ~ęskie:i bram
ki był1brru& UJbaniak. 
fu~poIk~pił

karze odtańczyli taniec"lWj
cięslwa. Euforia opan<Wdła 
także 1l)buny. Kibice skan
cb.vali: ,,fulko.vice, fulko-

. l" wre .. 
- Udało się, mimo że 

przeciwnik lJjł ,~'. 
My w nied7lelę rozegraliś
my ciężki IDf(2W Gdańsku, 

rywale mieli natomiast 
pIZelwę, więc spokojroc 
pnygotowywali się do dzi
siejszego S{X)tkania - po.vie
dział Miralław Dragan, tre
ner Górnika PoIko.vi:e. 

-M~ zespJł stootzyłwie
Je sytuacji JXXłbramko.vjd1 
i nie mU5iał przegrać - Jro. 
mentował spotkanie ~ 
czySaw l3ron.iszeMki, tre
ner Zabrzan. -Stało się jed
nak inaczej, zabrakło sku
tec:zndri. 
Zwycięstwo ,,naszego" 

Górnika najbardziej 
ucieszyło lobiców. Piłka
l7..e, oprócz satysfakcji z 
ogrania słynnego rywala 
mogą liczyć na solidne 
premie. Z 220 tys. zł, któ
re polkowiczanie zainka
sują za awans cieszą się 
też działacze. O półfinał 
poIkowiczanie zagrają z 
Radomskiem. 

na. Ignasiak i Krupnik. 
Wśród żaków tryumfo
wali: Popiel, Stasiewicz 
oraz Wójt. Dużym zain
teresowaniem cieszyły 
się wyścigi dzieci. Szansę 
na miano kolarskiego 
mistrza mają w przys
złości: Sitnik, Kobierski, 
Zięba, Książkiewicz, 

Wójt, Silnik. Orlowska, 
Jakubowski, 1Yż1ik i 
Książkiewicz. 

HapastnikGómika PoIkowice, Sławomir 
KuIyk, zasląpiI króla sI1%eIców 1111Jg~ 

Radosława Bugaja 
i d7ybadobrze, bo KuIyk bramki nadal 

sI1%eIa, a Butpjwyjątkmwrzadkopojawia 
się na Iiqowych boiskach 

Skutecznie ... 
Anna Osadczuk 

Ze Sławomirem Ku
łykiem rozmawia Anna 
Osadczuk. 

- Pochodzi pan z Leg
nicy, za pewne zaczynał 
więc pan w Miedzi? 

- Nie, mioro pierw
szym klubem by! Kon
feks. Spędzilem tam 
okolo o 'miu lat. Na
stępnie przeszedJem 
jednak do Miedzi, gdzie 
grafem trzy Jata. Po tym 
oue ie wyjechafem z 
Legnicy j przenios/em 
się do Prochowiczanki. 
Wtedy byl to czwartoli
go"y zespój. Wywalczy
liśmy awans do trzeciej 
ligi. Grafem też 1V Kuź

ni Jawor. 
- Później nastąpiło 

pierwsze spotkanie z 
poIkowickim Gómi
kiem. 

- Tak zostaJem "'1"
pożyczony na sezon do 
Górnika. Później 
przeniesiono mnie do 
Polaru Wrocław, tak
że na rok, no i wróci
Jem z powrotem do 
Polkowic. 

- Zwiedził pan kilka 
klubów. Jakie są pana 

wrażenia z tych wojaży? 
- Przede wszystkim 

cie zę się, że powróci
Jem do Polkowic, bo 
naprawdę czuje ię tu 
profesjonalizm. Górnik 

zdumiewa mnie poważ
nym podejściem i do za
wodników, i do kibiców. 

- Jakimi sukcesami 
może się pan pochwa
lić? 

- Pierwszy to chyba 
awans do zespoJu se
niorów w Konfeksic, 
mimo, że bylem jeszcze 
juniorem. Potem cie
szyJem się z przejścia do 
Miedzi Legnica, pod 
opiekę trenera Wojno. 
Sukcesem by! awans 
Prochowiczanki do 111 
ligi, a wreszcie przejście 
do Górnika. Myślę jed
nak, że te największe 

sukcesy jeszcze przede 
mną· 

- No właśnie, jakie są 
pańskie sportowe ma
rzenia? 

- Zagrać w pieIWSzej 
lidze, chociaż się o nią 
otrzeć. 

- Dziękuję za rozmo
wę 

" 

Sport 

Co GRAJĄ? 
16.09 
Godz. 16.00, II liga pił
karska 
Stal Stalowa Wola -
Górnik Polkowice 
17.09 
Godz. 14.00, Klasa A 
Iskra Droglowice - So
bin 
23.09 
Godz. 16.00, klasa 
okTęgowa 

Stal Chocianów - Spar
ta Przedmoście 

SPRINTEM 
W ubiegłym tygod

niu ruszyla szkółka 

gry w tenisa ziemne
go. Osoby zaintereso
wane nauką gry w tc
I1isa zkmncgo mogą 
codziennie zgłaszać 

się na korty t(!nisowe 
przy ulicy 3 - Maja. 

MKSTS oglasia na
bór dla dziewcząt i 
chłopców z klas l -V 
do szkółki tenisa sto
łowego. Zaintereso
wani mogą zgłaszać 

ię codziennie w go
dzinach 17.00 - 19.00 
do trenerów Sławomi
ra Słowińskiego i Mie
czysława Banacha. 

Juniorzy młodsi 

Górnika Polkowice 
spotkali się na boisku 
z zespołem Chrobre
go Głogów. Polkowi
czanie wygrali 6:2. 
Bramki zdobyli Dawid 
Sprawka 3. Rafał 

Wawszkiewicz, Witalij 
Suchorodukow, Dam
ian Karczewski. 

W minioną niedzielę 
odbył się Wojewódzki 
TIuniej Kadetów i 
Kadetek w tenisie 
stołowym. W zawo
dach wzięło udział 
okolo 100 zawodni
ków z całego regionu. 
W kategorii kadetów 
polkowiczanie byli 
dopiero na miejscu 
12, Paweł Gacek oraz 
na 20, Grzegorz Przy· 
bysz. W kategorii ka
getek polkowiczanki 
Izabela Ziomek oraz 
Monika Lesińska 
uplasowały się kolej
no na pierwszym 
drugim miejscu. 
Anna Osadczuk 
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Są w Gaworzyeach miejsca, które budziły ciekawo~t, były 
dziełem dziecięcej fantazji zanim rozpowszechniono 

komputery 

Mauzoleum, 
Sabina Lipiec 

Mauzoleum rodziny von 
Tschammer znajduje się obok 
osiemnastowiecz
nego kościoła 

pod wezwaniem 
św . Barbary w 
Gaworzyeach. 
Zo tało wybudo
wane pod koniec 
18. wieku. Je t 
unikalnym zabyt
kiem kla yey -
tycznej architek
tury. Wyglądem 

nawiązuje do tra
dycji rzymskiego ~ 
antyku, Ściany i 1 

I\ ..... ' ...... ,'~;t,"""'_ 
kopułę cylin-
drycznej budowli wykonano z 
cegły. Dach w kształcie kielicho
wego hełmu zrobiono z drewna. 

Jest on w party na 17 kolumnach 
obiegających kopułę z zewnątrz. 

,. Wewnątrz na ścianach i 
f 4 kopule znajdują się po-

lichromie. W centrum 
grobowca umieszczono 
sarkofag z herbem rodu. 
Spoczywa w nim założy
ciel majoratu gaworzye
kiego Georg Ernest Au
gust Freyherr von 
Tschammer. Z boku sar
kofagu są dwie trumny. 
W posadzkę wmurowano 
epitafia. Pomimo wojny i 
kolejnych remontów bu
dynek zachował swój 
pierwotny wygląd. Kilka 

lat temu został częściowo wyre
montowany. Wymaga jednak 
dalszej, gruntownej konserwacji. 

Po wej~ciu w źycie nowej Karty Nauczyciela w całym kraju 
trwajq dyskUSje na temat ustalenia zasad jej realizacji. Nie 

inaczej jest w Grębocieach 

ZwiązkOWCY walczą 
Izabela Pakiet 

Ostatnie pooiedzenie Zarządu Gmin
nego Związku Zawoc1cmego Nauczyciel
stwaPoJskiego w Grębocicach orazwspól
n posiedzenie Komisji CXwiaty, Kułtury, 
Zdrowia i Sportu i RewizY.jnej poświęco
no prarom nad regulaminem wynagro
dzenia nauczycieli w związla;1 z nowelizac
ją Karty Nauczyciela 

Podc:z.as pieIw.ilego spotkania członko
wie Zarządu ustalili stawki procentowe 
dodatku funkcyjnego cIJa dyrektora, które 
mają b)ć podzjelone pfOCeIltcMio w zależ
n<i.ci od ilOOci oddziałów (klas) w szkole. 
Zarząd pa;t:an<Mtił, że środki na dodatki 
mo1)wacyjne dla nauczycieli będą stano-

wily 5 proc kwoty planowanej na jej wy
nagrodzenia zasadnicze. Do tego zapisu 
ZZNP wniósł wiele zastIZeŻ.eÓ. Związ
kowcy zaproponowali, aby środki te zosta
ły zwiększone o 2% (w tym zawarte były
by środki na ~tek motywaCJ.iny dla dy
rektoIó.v). Wniookowano także, aby-wy
odrębnić ooobną pu1ę dodatkCMij'Ch środ
ków. Po dokładnym przeanalizowani po
stanowiono odrzu<?ić wniosek ZZNP. Na 
najbliższej sesji Rady Gminy regulamin 
zootanie poddany pod ostateczne gła;o
wanie radn)dL O tym czy regulamin ID

stanie zatwierdzony w pierwotnej wersji 
dowiemy się już w czwartek. 

Edward Skowron, dyrektor Szkoły im. Twórców Polskiej 
Miedzi w Jędrzychowie zwrócił się z pro~bą do Zarządu 

Rady Miejskiej Polko wic o wyrażenie zgody na 
wprowadzenie języka angielskiego w klasach I -III 

Po angielsku 
Anna O adczuk 

Zarząd przychylił się do tej 
prośby pozytywnie motywując 
to faktem, że zajęcia z języka 
angielskiego. na terenie mia ta 
odbywają się już od kilku 'lat. 
Od tygodnia ruszyły więc lekcje 

języka angielskiego. Zajęcia są 
prowadzone raz w tygodniu. 
Pieniądze na ten cel, a będzie to 
około 3 tys. zł do końca roku 
budżetowego, szkoła wygospo
daruje z własnych ' rodków. 

Samorządowcy w Grębocieach zdążyli 
już zapomniet o wakacjach 

Pełną parą 

Zarząd i Rada Gminy 
pracują już pełną parą, bo 
też spraw do załatwienia 
jest bardzo dużo. 
Zarząd Gminy Gręl:xr 

cice podjął uchwałę w 
sprawie przedłożenia 

sprawozdania z wykona
nia budżetu gminy za 
pieJWSZe półrocze 2CXX) r. 
Na przestneni ostatniego 
półrocza poprawie uległa 
jakość dróg we wsiach: 
Szymocin, Crerńczyce, 

Bucze oraz v,.ykonano za
jazdy we wsi Obiszów. 
Zmodernizowano drogę 
gminną Bucze - Szymo
cin. Sporo środków prz.er 
znaczyli samorządowcy 

na oświatę i wychowanie, 
w tym przede wszystkim 
na dowo.renie wzmów do 
szkół. Dokonano spłaty 

zadłużenia gminy w kw0-
cie 50.(0) zł w związku z 
pobranymi pożyczkami z 
Wojewódzkiego Fundu
szu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. 
Rozpoczęto budowę ka
nalizagi sanitarnej i wo
docll}gowej w Obiszowie i 

Obiszówek oraz wykona
no robotyremontowewo
dociągów w Proszycach i 
Grębocicach. Odbudc,r 
wano także drogi po ro
botach kanalizacyjnych 
we wsi Grębocice i Szy
moncin. Zarząd rozważał 
także możliwość pnenie
sienia przystanku autobu
sowego przy ul Kościel
nej. Decyzja będzie kon
sultowana z mieszkańca
mi. Rozważane są dwie 
moiJiwościc -poza;tawie
nie przystanku autobuso
wego w dotychczasowym 
miejscu lub przeniesienie 
go w okolice szkoły - za 
budynek Urzędu Gminy i 
Banku Spółdzielczego. 
Najwięcej emocji wWu
dziłyjednak regu1aminyw 
sprawie wynagrodzenia 
nauczycieli zgodnie z no
welizacją Karty Nauczy
ciela Zarz.ąd zajął stano
wisko w sprawie przyzna
nia dodatku motywacyj
nego, funkcyjnego i za wa
runki pracy oraz niektóre 
inne składniki ~ 
dzenia 

_ W jaczowskim WDK uroczy~cie 
obchodzono 10. spotkania zespołu 

folklorystycznego "Jaczowiacy" 

Spotkanie pokoleń 
Barbara Reszczyńska 

Po raz dziesiąty spotka
ły się trzy pokolenia ,Ja
czowiaków". 
Była muzyka i tańce. 

Był też poczęstunek. 

Wspominano początki 

istnienia zespołu i jego 55 
- letnią działalność. im
prezę zaszczyciła wójt 
gminy, Alicja Serdak, 
która wspomaga i finan
suje zespól środkami po
chodzącymi z budżetu 
gminy. Spotkania ,,Jaczo
wiaków", które odbywają 
się od 1986 r. co dwa, trzy 
lata, w tym roku miało 
szczególny charakter. 
Zaproszono bowiem 
,,Danzerini di Lucinico" 
z Włoch - jeden z zespo
łów zaprzyjaźnionych 

podczas Festiwalu 
Mniejszości Narodowych 
i Etnicznych w Legnicy. 
Zespół ten powstał w 
1929 r. i obecni jego 
członkowie, podobnie 
jak ,,Jaczowiacy", naśla
dują &woich rodziców i 
dziadków. Przed gospo
darzami zaprezentowali 
charakterystyClJJ.e dla 
&Wojego regionu Friu1i 
tańce i śpiewy o tematyce 
miłosnej, będące mie
szanką folkloru austriac
kiego, włoskiego i rosyj
skiego. Przybyłym goś

ciom członkowie zespołu 
,,Jaczowiacy" zaprezen
towali &Wój program ta
neczny. Imprezę zakoń
czyła wspólna zabawa 

FOLK 
Z WłOCH 

Poniedziałek, 4 
września w Gimnaz
jum w Gaworzycach 
można było nazwać 

dniem włoskim. Szkoła 
go ~ciła w tym dniu w 
swoich murach zesp{lł 
folklorystyczny z 
Włoch "Danzerini di 
Lucinico" . W południe 

gimnazjaliści obejrzeli 
program artystyczny w 
wykonaniu ze połu. 
Jego członkami są 

uczniowie szkół ' red
nich oraz studenci. Ze
spół zatrzymał się w 
Gaworzycach 'iN drodze 
do domu z Festiwalu 
Folklorystycznego w 
Legnicy. Poprzedniego 
dnia goście występo

wali w Przemkowie. 
Tam też nocowali. 
Sabina Lipiec 

REMONT 

Zakład Usług Komu
nalnych w Gaworzy
cach skończył remont 
elewacji Gminnego 
O: rodka Zdrowia. Za
kończył także budowę 

podjazdów dla niepel
nosprawnych oraz 
wózków dziecięcych. 

W tym celu konieczna 
była przebudowa i 
przedłużenie schodów 
zewnętrznych. Całość 

wyłożono płytkami ce
ramicznymi. Inwestyc
ja zo tała wsparta 
środkami ze Związku 

Gmin Zagłębia Mie
dziowego w wysoko' ci 
58 tys. zł. Od l stycznia 
przyszłego roku w Ga
worzycach będzie 

funkcjonować samo
dzielny Zakład Opieki 
Zdrowotnej. 
Sabina Lipiec 



nice, Chocianów, Gaworzyce, Grębocice , Jerzmanowa , Pęcław, Przemków 15 
Muzykowanie to wieloletnia tradycja w rodzinie Sieledczy

ków ze wsi Drożyna w gminie Radwanice '.. . SplewaJąca rodzina 
Adrianna Jakubowska 

Dzisiaj w zespole "Dawiden
ka" grają trzy pokolenia. 

Rodzinie Jadwigi i Jerzego mu
zyka towarzyszy od dawna. 
Wspólnie grają, śpiewają i tań
czą nie tylko przy domowym og-

upływu czasu dalej wspólnie 
śpiewamy i tańczymy przy akom
paniamencie taty - dodaje. 

Pan Jerzy od 12 lat należy do 
zespołu, w którym gra na akorde
onie oraz pisze teksty i komponu

je piosenki. Pani 
Jadwiga od 11 lat w 
zespole tańczy i 
śpiewa. To ona dba o 
wygląd strojów, w 
których występuje 
rodzina. Córki l 

wn uczki również 

tańczą i śpiewają w 
zespole. Wioletta od 
sześciu lat, Sabina 
od dziesięciu lat, a 
Kamila od pięciu. 

Ola ma sześć lat i 
jest najmłodszym 

Muryłtaln .. _Jodol&i i krl<.,Si<k<lol)U>w członkiem zespołu z 
nisku. Są członkami zespołu gó- tej rodziny. Zadebiutowała na 
rali czadeckich "Dawidenka" z scenie mając niespełna trzy latka. 
Koźlic (gm. Gaworzyee). Oprócz - Muzyka towarzyszy naszej 
rodziców do zespołu należą cór- rodzinie niemal bezustannie. -
ki: Wioletta 1 Sabina oraz powiedziała Sabina - Znajduje
wnuczki: Kami
la i Aleksandra. 

Pamiętam, 

że już od naj
młodszych lat w 
domu roz
brzmiewały 
piękne melodie. 
wygrywane l 
przez tatę · - Po-1 
trafił grać go- ~ 
dzinami, a my z l 
rodzeństwem tańczyliśmy wokół 
mego 
- powiedziała Wioletta. - Mimo 

my w niej spokój, radość, zapo
minamy o troskach i proble
mach - kończy . 

26. sesję Rady Gminy Jerzmanowa zdominowały sprawy 
o$wiaty. Radni wysłuchali sprawozdań o aktualnej sytuacji 
o$wiaty w poszczególnych placówkach na terenie Gminy 

Jerzmanowa 

Sesja i szkoła 
Barbara Reszczyńska 

Problemy lokalowe oraz skutki 
wdrażania reformy oświaty i Karty 
Nauczyciela to najczęściej powta
rzane przez dyrektorów szkół bo
lączki Racjonalna polityka władz 
gminnych i kierowników placówek 
oświatowych sprawiają, że wszelkie 
te niedociągnięcia są mniej uciążli
we, niż w innych jednostkach sa
morządowych. Po zapoznaniu dy
rektorów z regulaminami, wypra
cowartiu wspólnych stanowisk 

przez Komisje Stałe Rady Gminy i . 
po uzgodnieniu z nauczycielskimi 
związkami zawodowymi radni pod
jęli uchwałę w sprawie wynagradza
nia i przyznawania dodatku miesz
kaniowego nauczycielom zatrud
nionym w szkołach i przedszkolu 
prowadzonych przez gminę. Usta
lono także wysoko' ć diet dla rad
nych oraz stawki za jeden kilometr 
przebiegu pojazdu w podróży służ
bowej radnego. 

Nowa metoda 
Adrianna Jakubowska 

Młodzież z radwa
nickiej "Alternaty
wy" uczestniczy w 
Warszawie w IV 
Międzynarodowym 
Festiwalu Teatrów 
dla Dzieci i Mło
dzieży "Korczak 
2000", w ramach 
którego odbywają 
się warsztaty dramy, 
czyli technik teat
ralnych wykorzysty
wanych w procesie 
nauczania. 

- Zaczęło się lo 
wszystko od tego, 
że pojechałam na 
pierwszy kurs dra
my i tam poznałam 
ludzi związanych ze 
środowiskiem teat
ralnym - powiedzia
ła Anna Stańczak, 

dyrektor gimnaz
Jum w Radwani
cach. 
Udział w warszta

tach podnosi kwali
fikacje uczestnika w 
nauczaniu przed
miotów szkolnych 
metodą dramy. Jed
ną z uczestniczek 

jest Olga Kopcza z 
Radwanic, nauczy
cielka języka pol
skiego w miej co
wym gimnazjum. 

Halina Machul~ 
ska, prezes festiwa
lu organizowanego 
przez Brytyjczyków 
gości 17 osobową 
grupę z Radwanic. 

- Wyjazd ten jest 
wyróżnieniem dla 
osób, które tu taj 
przez wiele lat pra
cowały -powiedziała 

Anna Stańczak. - A 
poza tym jest częś
cią realizacji pro
gramu "Wychowa
nie", którego zało

żeniem jest, by ab-
olwenl gimnazjum 
był uczniem aktyw
nym i potrafił nie 
tylko tworzyć pewne 
rzeczy, ale wybierać 
to, co najlep ze -
dodała. 

O wraż~niach 

uczestników festi
walu korczakow
skiego będziemy pi
sać po powrocie. 

OGŁOSZENIE 
Zarząd Gminy w Gaworzyeach informuje, że na 
tablicach ogłoszeń w Urzędzie Gminy i we 
wszystkich miej cowościach gminy wywieszono 
wykazy nieruchomo' ci. 

Wykaz dotyczy: 

Sprzedaży lokali do adaptacji położonych w 
Kłobuczynie na działce nr 278/11 o pow. 2657 
m2 

Sprzedaży nieruchomości niezabudowanych po
łożonych w Kłobuczynie 

Sprzedaży dwóch lokali mieszkalnych dla do
tychcza owych najemców w Kłobuczynie. 

Szczegółowe informacje na temat wykazów 
można uzyskać w Referacie Rolnictwa i Rozwo
ju Gospodarczego -ul. Orężna 85 pokój nr 1 tel. 
0316- 285 w. 38. 

z up. Wójta Gminy 

Danuta Twarda -sekretarz Gminy _____ ..11 

Do ODPUSTU 
W kościele pod 

wezwaniem św. Mi
chala Archanioła w 
Łagos:lOwie Wielkim 
oJ czterech tygodni 
trwa gruntowny re
mont. 
- Zaczęliśmy od zbi

cia tynków na wyso
kości lamperii, 
oczyszczenia i od
grzybienia ścian - po
wiedział Józef Olcj
nik. sołty wsi. - W 
tej chwili 'ciany ,ą 

szpachlowane oraz 
gładzone - dodał. 

Wykonano już prace 
przełożenia daszku 
nad kaplicą i wylania 
podłogi la. teiko pou 
ławkami. W trakcie 
budowy są nowe ław
ki. W. zyslkie prace 
wykonują mieszkańcy 
tagoszowa Wielkie
go i Radwanic w czy
nie społecznym. Nad 
przehiegiem remontu 
oraz zakupem mate
riału czuwa ksiądz 

Zbigniew Nidecki, 

proboszcz z tutej zej 
parafii oraz Józef 
Olejnik, sołtys wsi 
Lagoszów Wielki. 
- Zakończenie re

montu planujemy do 
odpustu i mamy na-

. dzieję, że zdążymy· 
powiedział ołtys.

W przy złym roku 
planujemy położyć 
kafejki. Zobaczymy 
na co nam pozwolą 

finanse - dodał. 
Mimo iż remont 

trwa, parafianie mo
gą uczestniczyć w 
mszach 'więtych po
lowych, a przy złej 
pogodzie sprzątany 

je t ko'dół i nabo
żeństwo odbywa się w 
jego wnętrzu. W 
ubiegłych latach po
łożono dach nad 
prezbiterium oraz na 
wieży. 
Adrianna Jakubowska 
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Urząd Gminy Polko wice ogłasza przetarg nieograniczony na: 

UDZIELENIE ZAMÓWIENIA 
NA WYBÓR BANKU WYKONUJĄCEGO 
BANKOWĄ OBSŁUGĄ BunŻEru GMINY POLKOWICE. 

1. lERMIN SKłADANIA OFERT 2O.10.2(XX) R GODZ.l5.00 
2. 'IERMIN REAI1ZACJI ZAMÓWIENIA OD 01.01.2001 R - 31.12.2003 
R 

Postępowanie będzie prowadzone z zastosowaniem preferencji krajowych. 

Dokumentację przetargową można uzyskać bezpłatnie w Wydziale 
Finansowym Urzędu Gminy Polkowice, Rynek 1 pok.125 w godz. od 
10:00 do 14:00. Natomiast w sprawach związanych warunkami przetar
gu oraz realizacją zamówienia należy kontaktować się z Panią ~styną 
Kozłowską - Skarbnik Gminy Polkowice tel. (076) - 8474-105 lub 0608-
301-138, ul. Rynek 1 pok. 103 w godz. 10:00 - 14:00 oraz Panią Ag
nieszką Ślufarską - insp~ktor ds. analizy finansowej tel: (076) - 8474-
143, ul. Rynek 1 pok. 125 w godz. 10:00 - 14:00 Otwarcie ofert nastąpi 
~ siedzibie Urzędu Gminy Polkowice, Rynek 1 - sala konferencyjna w 
dniu 26.l0.2000r. o godz. 12:00. 

W przetargu mogą wziąć udział oferenci, którzy spełniają ~ogi 
określone 

- w dokumentacji przetargowej 
- w art.22 Ustawy o zamówieniach publicznych. 
Ogłoszenie zamieszczono na tablicach ogłoszeń Urzędu Gminy Pol

kowice w dniu 30 sierpnia 2000 r. 

Zarząd Gminy Pol
kowice - Wydział 

Geodezji i Gospodar
ki Nieruchomościami 
informuje, iż na tabli
cach ogłoszeniowych 
- Rynek 1, Rynek 17, 
wywieszono wykazy. 

Wykazy dotyczą: 
- sprzedaży 4 dzia

łek, polożonych przy 
ul.Niemcewicza, 
przeznaczonych pod 
zabudowę mieszka
niową, 

- sprzedaży nieru
chomości zabudowa
nej, polożonej w Gu
zicach (budynek byłej 
świetlicy). 
Szczegółowe infor

macje na temat wyka
zów można uzyskać w 
Wydziale Geodezji i 
Gospodarki Nieru
chomościami - Rynek 
17 pok.l08 , tel. 8474 
-184 wew. 114, 115 

ZarządGminyPolkowiceCK}lasza II przetarq ustnynieot}raniczonyna sprzedażnien.K:ho-
mokigrontowych, poIożonychwPoIkowic:ach - obręb2. 

1. Działka nr 1045,9, pow. 1165 m2, przeznaczona na zabudowę usługowo-mieszkalną, cena wywoławcza (netto) 
42.454,OO(w tym koszty podziału i wyceny). Działka położona jest w Polkowicach, obręb 2 Osiedle Młodych. KW 
17470 . 
2 Działka nr 1045/10, pow. 1163 m2, przeznaczona na zabudowę usługowo-mieszkalną, cena wywoławcza (net
to) 42382,00 (w tym koszty podziału i wyceny). Działka położona jest w Polkowicach, obręb 2 Osiedle Młodych. 
KW 17470 
PI7mrg odbędzie się w dniu 29 września 2(XX) r. o godz. 9.00 w Utzędzie Gminy Po1kowice ul. Rynek 1 (sala 

reDC)jna). 
przetargu mogą uczestniczyć osoby prawne i fizyczne, jeżeli wpłacą wadium w wysokości 10% cenywywoław

czej na konto Urzędu Gminy Polkowice Nr 11201304-260-139-3240 w Banku Zachodnim SA Ekspozytura w 
Polkowicach. 

nnin wpłacenia wadium upływa w dniu 25 września 2000 r. 
płata jednego wadium upoważnia do wzięcia udziału w przetargu na zakup jednej działki. Na dowodzie wpła

ty należy podać numer geodezyjny działki 
IWJ)fOO:me'wadium :zaitanie: 
1. zaliczone na poczet ceny nabycia nieruchomości, jeżeli osoba wpłacająca wadium wygra przetarg, 
2. zwrócone IX> przetargu, jeżeli osoba wpłacająca wpłacająca wadium nie wygra przetargu, 

egnie przepadkowi, jeżeli osoba, która wygra przetarg nie stawi do kancelarii notarialnej w oznaczonym tenni-
'e w celu zawarcia umowy notarialnej. 
. . a1na wartość postąpienia "YDosi 425,00 zl 

Cenę nabycia pomniejszoną o wplacone wadiwn najeży wpJacić na konto Urzędu Gminy Polkowice Nr 
11201304-2fiO.139-JOOO/1 Bank Zachodni SA Ekspozytura w Polkowicacb, najpóźniej w dniu zawarcia wnooy 
notarialnej. 
~ zobawiązanyjest do rozpoczę:cia. budowy w okresie 1 roku od daty zawarcia wno":)' notarialnej, a za
ończenia w tenninie 3 Jat od daty zawarcia wno"'}' notarialnej przeniesienia prawa wlasności. W przypadku nie-

dotrzymania terminu zabudowy, naliczone zostaną kmy wnowne w~rysokości 2O.rXXJ zJ za każdy rok zwloki i Na
bJWWI dobrowolrrie podda się z tego powodu egzekucji, Za zakończenie budowy rozumie się stan SlU'C:MY zam

ęty z wykonaną docelową elewacją. 
targ uznaje się za zakończony wynikiem nega~ym, jeżeli źaden z uczestników przetargu ustnego nie za-

oferuje postąpienia ponad cenę ":)'1VoJawczą. . 
... 'U.)~u zawarcia wncmy notmia1nej oraz koszty sądowe ponosi strona Nabywająca. 

:Jiższych informacji udziela Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami- P-ce uj. Rynek 17 p.106, 108, 
109, teL 84741-84 wew. od 111 do 114. 

d Gmf.ny Polkowice zastrzega sobie prawo @i.eważnienia przetargu bez podania p12JClY11Y. 

Reklama 

Podziękowanie 
Wszystkim, którzy mi pomogli i współ

czuli po spaleniu mojego domu i dobyt
ku, za okazanie dobrego serca serdecz
nie dziękuję. 

Szczególnie dziękuję koleżankom i 
przełożonym z Centrum Badań Jakości -
WKJ-4 oraz przyjaciołom: Wiesławie 

Karwickiej, Władysławowi Woźniakowi i 
Józefowi Domalikowi. • 

Jadwiga Gałecka z rodziną 

Szanowni 
Patłstwo 

Starosta Polkowie
ki informuje: 

Osoby niepełnos

prawne zamieszkałe 

na terenie Powiatu 
Polkowickiego mogą 
korzy tac z następu
. ących form pomocy 
udzielanej przez in
stytucje powiatowe: 

1/ Przy ul. Komin
ka 7 ( Przychodnia 
MCZ) w Polkowi
cach orzeczenia o 
stopniu niepełnos

prawności wydaje 
Powiatowy Zespół 
ds. Orzekania o 
Stopniu Niepełnos

prawności. 

Zespół wydaje po
nadto postanowienia 
zawierające opinie 
dla osób ubiegających 
się o skierowanie do 
Domów Pomocy Spo
łecznej oraz o zasiłki 
stałe. 

W miejscu tym 
można również ubie
gać się o wydanie le
gitymacji uprawniają
cej do korzystania z 
miejsc postoju i par
kingu dla pojazdów 
osób niepełnospraw

nych. 
Godziny pracy Powia

towego Zespołu ds. 
Orzekania o stopniu 
Niepełnosprawności 
8.00-16.00. Thlefon845-
05-01 wew. 53 

Dalsza część doku
mentu ukaże się w 
kolejnych numerach 
Gp. 

Reklama 

"SOWA" 

P ASMANTERIA ART. 

~, ul.VJmIna 1 tdAiIx. SS74J-99 

Zaprasza w godz. 9 - 17 
Do s/d"pu ~lZ11egO z mater
ia/BW i lI~i do robótek ~
trych (druty, wIóczki, nid..I:amły. 1lW

I)'. r.unki, tamborti, itp.) 

Ogłoszenia 

drobne 
Gotowanie na przy

jęcia tel. 845-28-70 
Nril&lllVlOOO·().QS,ę 

Domowe wypieki na 
różne okazje. 

Tel. 847-97-23 
Nr 1~~().(AI16 

NORWICH 
UNION zatrudni na 
umowę o pracę (pen
sja stała + prowizja) 
osoby z wykształce-, 
niem średnim. Telefon 
kontaktowy 
0602428133 

Nr:!9.~~!2 

Sprzedam kiosk 
"RUCH' 

Tel. 845-31-00 
Nr OłJl'lJIW.[).G.Vl3 

Posiadam do wynaj-
ęcia mieszkanie 37 m2 
w Lubinie. 

Tel. 831-97-63 
Nr OS OOJIW.D-GSIlI' 

Sprzedam elegancką 
skromną suknię ślub

ną rozmiar 36 -38. 
Tel. 847-45-16 lub 

845-13-81 
NrOSJJQJIXll.D-G. rn 

Sprzedam tanio na-
rożnik wypoczynkowy 
w dobrym stanje. 

Tel. 847-47-55 
Nr JLI'I.~().u\lll. 

Sprzedam tanio 
meble dziecięce + 
biurko. 

NrC6.C1911XJO.~ 

Poszukuję mieszka-
nia 1-2 pokojowego do 
wynajęcia w Polkowi
cach. 

Tel. 0604627434 
NrllSJl'l,-o.uW. 
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